
ACTA DE SESSIÓ DE
Ple

Data i Hora  19 de desembre de 2017 00:00
Lloc  Sala Ple
Caràcter Ordinària
Núm.  PLE2017/11

PRESIDENT    l·lm.           GIMÉNEZ RENOM IGNASI

ASSISTENTS                     CREUS OLIVERAS JOAN       
                                          GONZÁLEZ NAVAS PEPE
                                     PUIG MAYOR M. ANTONIA
                                     CANALIS ALSINA ALEIX
                                     MARTÍNEZ ROMERO PEPA
                                     MARMOL MARTINEZ ANA MARIA
                                     PEREZ MOREJON DANIEL
                                     LEIVA REYES JOSE
                                     PAPPALARDO AGUEDA ANGELA
                                     ROMAN SANMARTÍ MARTA
                                     HOMET VENTAYOL RAFA                                     
                                     CALAF VIVES JOSEP M
                                     RASPALL ALUJA NURIA                                              
                                     REBOLLO FLIX FERRAN
                                     TENA BLANCH BET
                                     ALAVEDRA CANTURRI XAVI
                                     ESPINOSA MONTOYA ITA
                                     PERMANYER BATLLE RAMON
                                     GARCIA FANDINO BEA
                                     LOPEZ ALARCON LLUIS 
SECRETARI                      COLELL VOLTAS JOSEP 
INTERVENTOR acctal         FERNANDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL

  

Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a tractar els diferents punts de 
l’ordre del dia.

ORDRE DEL DIA
1.- Actes pendents d'aprovar.-
     PLE2017/10 Ordinària 22/11/2017
2.- Resolucions a donar compte.-
3.- Aprovar la modificació 3/2017 de la relació de llocs de treball del personal al servei 
     de l'ajuntament i el text refós amb efectes de l'1 de gener de 2018.- 
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4.- Aprovar el protocol addicional per a 2018 del conveni subscrit amb Fundació Obra 
     Social Benèfica de Castellar del Vallès.- 
5.- Prendre coneixement pròrroga contractual i posterior adjudicació del nou contracte, 
      del servei d'ajuda a domicili per part del Consell Comarcal del Vallès Occidental.- 
6.- Aprovació III Pla Municipal de Salut de Castellar del Vallès.-
7.- Moció del grup municipal Decidim Castellar sobre: Gasoducte MIDCAT  afecta pobles 
     de la nostra comarca i al nostre municipi.-  
8.- Moció del grup municipal Decidim Castellar per impulsar l’economia social i solidària 
    al municipi de Castellar del Vallès.- 
9.- Moció del grup municipal d’ERC en defensa de la unitat de les col·leccions del Museu 
     Nacional d’Art de Catalunya i el museu de Lleida.-
10.- Assumptes sobrevinguts.- 
11.- Precs i Preguntes.-

1.- Actes pendents d'aprovar
1.- Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió de data 
22 de novembre de2017.
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

2.-  Resolucions a donar compte
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1432 16 de novembre de 2017 al 
1529 de 14 de desembre de 2017.
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions de 
25 de juliol, 1 d’agost, 5, 13, 19 i 26 de setembre, 3, 10 i 17 d’octubre de 2017.
La Corporació es donà per assabentada

PROPOSTES

3.- Aprovar la modificació 3/2017 de la relació de llocs de treball del personal al 
servei  de l'ajuntament i el text refós amb efectes de l'1 de gener de 2018.- 
ATESA la refosa de la relació de llocs de treball del personal al servei de l’ajuntament amb 
efectes de l’1 de gener de 2017, aprovada per acord del Ple en sessió de 25 d’octubre de 
2016 i modificada per acords del mateix òrgan de 25 d’abril i 18 de juliol de 2017
ATÈS que amb motiu de l’aprovació de la plantilla per a 2018 s’ha amortitzat una plaça 
d’oficial/a de 1ª que ha de tenir la seva correlació a la relació de llocs de treball
ATESA la necessitat d’aprovar una refosa de la relació de llocs de treball per a recollir tant 
les variacions aprovades durant l’any com les variacions derivades de l’aprovació de la 
plantilla per a 2018
ATÈS que la creació, modificació, refosa i supressió de llocs de treball es realitza a través de 
les relacions de llocs de treball (o l’instrument organitzatiu similar, en els termes regulats a 
l’article 74 del text refós de la Llei de l’Estatut bàsic de l’empleat públic, aprovat per Reial 
decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre), de conformitat amb el que es preveu a l’article 
32.1 de la refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a 
Catalunya en matèria de funció pública, aprovada pel Decret legislatiu 1/1997, de 31 
d’octubre.
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental núm.407/2017, de 
data 4 de desembre de 2017
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de l’ajuntament, 
d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.
L’Ajuntament Ple
ACORDA
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PRIMER.- Aprovar la modificació 3/2017 de la relació de llocs de treball del personal al 
servei de l’ajuntament, amb el detall següent:

1. PERSONAL LABORAL
1.1. Amortització de llocs

Codi
del

lloc de
treball

Denominació del
lloc de treball

Núm.
fitxa de
funcions Subgrup

Nivell
complement
de destinació

Import anual
complement

específic

Forma
de

provisió
131 Oficial/a de 1ª d’Obres 107 C2 13 8.782,76 € C

SEGON.- Aprovar la refosa de la relació de llocs de treball del personal funcionari, laboral i 
eventual al servei de l’ajuntament, amb efectes de l’1 de gener de 2018, i les fitxes 
descriptives de cada lloc de treball, que figuren a l’expedient.
TERCER.- Publicar la modificació de la relació de llocs de treball i el seu text refós en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya
QUART.- Trametre una còpia a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació, 
Administracions Públiques i Habitatge.
CINQUÈ.- Notificar aquest acord a la Unitat de Recursos Humans, Intervenció i als 
representants del personal.

INTERVENCIONS
La regidora Sra. Anna Marmol (Som de Castellar-PSC), presenta la proposta tot dient que
com cada any, un cop aprovat definitivament el pressupost i la plantilla, s’aprova el text 
refós de la relació de llocs de treball del personal funcionari, laboral i eventual al servei de 
l’ajuntament vigent a partir de l’1 de gener de 2018. 
Aquest text recull el quadre vigent a 1 de gener d’aquest any, les modificacions aprovades 
durant l’any (que han estat dues, aprovades als plens d’abril i juliol) i les variacions 
produïdes amb l’aprovació de la plantilla com a conseqüència de l’aplicació del pla d’ajust, 
que per a 2018 es concreten en l’amortització d’una plaça i un lloc de treball d’oficial 1ª de 
brigada.
El total de llocs de treball de l’ajuntament a partir de l’1 de gener de 2018 és de 209, dels 
quals 100 corresponen a personal funcionari, 108 a personal laboral i 1 a personal eventual.
Per ERC el regidor Sr. Rafa Homet,  intervé manifestar el vot favorable del seu grup, tot i 
que ens agradaria posar un cop més de relleu la paradoxa que un Ajuntament com el 
nostre, sanejat econòmicament i que ha tingut un superàvit en el seu pressupost, a final 
d’any  es veu obligat a amortitzar places de treballadors públics, entenem que un cop més 
la Ley de Estabilidad Presupostaria el que fa es salvar els números al Sr. Montoro i 
centrifugar i maquillar les xifres de dèficit públic que vol explicar, tenint en compte que el 
qui fa els deures, qui té una economia sanejada i qui està treballant be en el sentit 
pressupostari i  d’estabilitat de pressupost i de reducció de dèficits públics i de no estirar 
més de braç que la màniga, per entendre’ns, és el nom municipal i la Generalitat, en canvi 
l’Estat no està en aquesta tessitura i som el nom municipal sobretot qui l’ajuda a poder 
explicar uns números, entenem que irreals davant d’Europa.
El Sr. Alcalde diu que esperem, ja que així s’ha presentat una iniciativa parlamentaria al 
Congrés dels Diputats, que aquesta situació, aquesta llei Montoro0, a la qual tots els grups 
municipals aquí representats som contraris i per tant es pugui resoldre aquesta situació que 
perjudica i molt a les administracions locals alhora de poder garantir la prestació bàsica de 
serveis públics de qualitat.
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT:
Vots a favor:     DISSET  (17) dels regidors Som de Castellar-PSC, ERC  i PDeCAT 
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Vots en contra:  CAP       
Abstencions :     QUATRE ( 4) dels regidors de Decidim Castellar

4.- Aprovar el protocol addicional per a 2018 del conveni subscrit amb Fundació 
Obra  Social Benèfica de Castellar del Vallès.- 
ATÈS el conveni entre l’Ajuntament de Castellar del Vallès i la Fundació Privada Obra Social 
Benèfica de Castellar del Vallès, aprovat per acord del Ple de l’ajuntament de 24 de 
novembre de 2015 i formalitzat en data 25 de gener de 2016, amb la primera modificació 
aprovada per acord del mateix òrgan de 22 de desembre de 2016 i formalitzada en data 30 
de gener de 2017 
ATÈS que de conformitat amb el pacte cinquè del referit conveni, per als anys 2017, 2018 i 
2019 l’ajuntament i la fundació signaran cada any un protocol on es concretaran els imports 
de la subvenció per a cada nivell i any, en funció del pressupost municipal aprovat.
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental, núm. 406/2017, 
de data 4 de desembre de 2017
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de l’ajuntament, 
d’acord amb l’article 52.2.n) del text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.
L’Ajuntament Ple
ACORDA
PRIMER.- Aprovar el protocol addicional per a 2018 del conveni entre l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès i la Fundació Privada Obra Social Benèfica de Castellar del Vallès, 
aprovat per acord del Ple de l’ajuntament de 24 de novembre de 2015 i formalitzat en data 
25 de gener de 2016, de conformitat amb el redactat següent:

“PROTOCOL ADDICIONAL DE CONCRECIÓ PER A 2018 DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT 
DE CASTELLAR DEL VALLÈS I LA FUNDACIÓ PRIVADA OBRA SOCIAL BENÈFICA DE 
CASTELLAR DEL VALLÈS, SUBSCRIT L’ANY 2016

Castellar del Vallès, __ de __ de __

PARTS QUE INTERVENEN
AJUNTAMENT DE CASTELLAR DEL VALLÈS, representat per l’alcalde Sr. Ignasi Giménez 
Renom, actuant en nom i representació d’aquest (en endavant, ajuntament), en virtut del 
que es preveu a l’article 53.1.a) del text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, assistit pel secretari de la 
Corporació, Sr. Josep Colell Voltes. 

FUNDACIÓ PRIVADA OBRA SOCIAL BENÈFICA DE CASTELLAR DEL VALLÈS, amb NIF 
G08571846, amb domicili social a carrer Mestre Ros, 7, de 08211 Castellar del Vallès (en 
endavant, fundació), representada en aquest acte pel Sr. Josep Maria Cot Del Valle, amb 
NIF _, actuant en la seva condició de vicepresident.

Ambdues parts es reconeixen competència i capacitat, respectivament, per a la 
formalització d’aquest protocol.
ANTECEDENTS
PRIMER.- L’ajuntament i la fundació van formalitzar en data 25 de gener de 2016 un 
conveni que té per objecte regular la col·laboració de les parts en relació a l’actuació 
següent:
- Adequació dels equipaments de la Fundació Obra Social Benèfica de Castellar del Vallès.
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SEGON.- La vigència del conveni, de conformitat amb el pacte quart, és des de la seva 
signatura per les parts fins el 31 de desembre de 2019, sent els efectes econòmics des de 
l’1 de gener de 2016

TERCER.- El pacte cinquè del conveni estableix que per als anys 2017, 2018 i 2019, 
l’ajuntament i la fundació signaran cada any un protocol on es concretaran els imports de la 
subvenció per a cada nivell i any, en funció del pressupost municipal aprovat.

PACTES

PRIMER.- Finançament per a l’any 2018

Mitjançant aquest protocol es concreta el finançament per part de l’ajuntament per a l’any 
2018 dels nivells contemplats al pacte segon del conveni formalitzat en data 25 de gener de 
2016, de conformitat amb el pressupost aprovat per a aquest exercici i d’acord amb les 
xifres que apareixen a les fitxes de l’annex. 

SEGON.- Vigència

La vigència d’aquest protocol addicional és des del moment de la seva signatura per les 
parts  fins el 31 de desembre de 2018

Els efectes econòmics seran des de l’1 de gener de 2018

I, en prova de conformitat, els atorgants signen el present conveni, per duplicat i a un sol 
efecte, en el lloc i la data indicats a l’encapçalament.

L’alcalde,
Ignasi Giménez Renom

El vicepresident de Fundació Obra Social Benèfica de Castellar del Vallès,
Josep Maria Cot Del Valle

El secretari,
Josep Colell Voltas

Annex
Protocol per a l’any 2018

Fitxes incloses:

Fitxa 1 – Despeses d’interessos i amortitzacions de préstecs

Fitxa 2 – Inversions noves o despeses de reparació, manteniment i conservació 
d’equipaments

Protocol per a l’any 2018
Fitxa 1
Despeses d’interessos i amortitzacions de préstecs

1. Import màxim subvencionable

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web
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L’import màxim subvencionable durant l’any 2018 serà de:

a) Interessos, 46.800,00 EUR
b) Amortitzacions, 95.100,00 EUR

que es corresponen amb el següent detall per préstec:

Prestamista i codi préstec

Previsió
interessos

(EUR)

Previsió
amortitzacions

(EUR)
BBVA-0182.6035.48.0830000326 39.000,00 37.700,00
BBVA-0182.8739.10.0830061456
(abans Catalunya Banc-
2013.0638.12.9621436000)

2.700,00 36.500,00

Caixabank-9620.31115507822 5.100,00 20.900,00

El detall per préstec es únicament orientatiu; la subvenció es concedeix pels imports 
màxims globals referits anteriorment, i la justificació es realitzarà atenent a aquests imports 
màxims globals per al conjunt dels tres préstecs.  

2. Forma de pagament de la subvenció

La subvenció s’abonarà en cinc pagaments, de la manera següent:

- 35.500,00 EUR abans del dia 31 de març de 2018
- 35.500,00 EUR abans del dia 30 de juny de 2018
- 35.500,00 EUR abans del dia 30 de setembre de 2018
- 23.700,00 EUR abans del dia 31 de desembre de 2018
- 11.700,00 EUR un cop es presenti i s’aprovi la justificació de la despesa realitzada

L’últim pagament s’ajustarà a la baixa en cas que la justificació presentada sigui per un 
import inferior als imports màxims subvencionables referits a l’apartat 1 anterior.

3. Forma i termini de la justificació

La justificació de la subvenció es realitzarà mitjançant la presentació de còpia validada pel 
Servei d’Atenció Ciutadana dels rebuts emesos per cada entitat financera.

El termini màxim per a presentar la documentació acreditativa de la utilització de la 
subvenció és el 31 de gener de 2019

Protocol per a l’any 2018
Fitxa 2
Inversions noves o despeses de reparació, manteniment i conservació d’equipaments

1. Actuacions subvencionables

L’any 2018 les actuacions subvencionables seran les obres del pla d’autoprotecció (PAU) de 
l’edifici sensible, l’adquisició d’equipament i l’adequació de les instal·lacions elèctriques de 
baixa tensió.

2. Import màxim subvencionable

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web
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L’import màxim subvencionable durant l’any 2018 serà de 53.100,00 EUR

3. Forma de pagament de la subvenció

La subvenció s’abonarà en dos pagaments, de la manera següent:

- 26.550,00 EUR en concepte de bestreta, abans del dia 31 de març de 2018
- 26.550,00 EUR un cop es presenti i s’aprovi la justificació de la despesa realitzada

L’últim pagament s’ajustarà a la baixa en cas que la justificació presentada sigui per un 
import inferior a l’import màxim subvencionable referit a l’apartat 1 anterior.

4. Forma i termini de la justificació

La justificació de la subvenció es realitzarà mitjançant la presentació de còpia validada pel 
Servei d’Atenció Ciutadana de les factures corresponents a les actuacions realitzades, i una 
memòria descriptiva d’aquestes.

El termini màxim per a presentar la documentació acreditativa de la utilització de la 
subvenció és el 31 de gener de 2019”

SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa corresponent a l’anualitat 2018 per un import 
total de 195.000,00 EUR a càrrec de les partides següents del pressupost municipal, tot 
condicionant la seva efectivitat a l’aprovació definitiva del pressupost de 2017:
- C4-2319-489.22, per 46.800,00 EUR
- C4-2319-780.02, per 148.200,00 EUR
TERCER.- Notificar aquest acord a Fundació Privada Obra Social Benèfica de Castellar del 
Vallès i a Intervenció.

INTERVENCIONS
El regidor Sr.  Joan Creus, (Som de Castellar-PSC), presenta la proposta tot dient que com 
be saben, al Ple de novembre de 2015, aquest mateix mandat, es va aprovar el conveni 
que regeix les relacions de cooperació entre l’ajuntament i la Fundació Privada Obra Social 
Benèfica de Castellar del Vallès en el període 2016 a 2019.
En virtut d’aquest conveni, l’ajuntament atorga anualment a la fundació una subvenció 
econòmica destinada a l’adequació de les seves instal·lacions, i la fundació reconeix un dret 
preferent en favor de l’ajuntament a disposar de places que estiguin vacants, per a 
destinar-les a persones dependents del municipi en casos d’urgència social o per recursos 
econòmics baixos.  
Així mateix, amb aquesta aportació econòmica es contribueix a la viabilitat econòmica de la 
fundació i, en conseqüència, a assegurar la prestació per part de l’Obra Social Benèfica del 
servei d’atenció residencial substitutiva de la llar per a gent gran i per a persones amb 
diversitat funcional.
El conveni estableix que cada any, en funció del pressupost que aprovi l’ajuntament, es 
concretarà la subvenció en un protocol addicional.  
Així per a 2018, l’aportació econòmica total és de 195.000,00 euros, que es reparteixen de 
la manera establerta:
- 141.900,00 euros per a les despeses d’amortitzacions i interessos de préstecs concertats 
amb anterioritat per la fundació per a la realització d’inversions a l’edifici de la residència;
- 53.100,00 euros per a noves inversions en l’edifici.
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A la Junta del Patronat celebrada el mes de novembre, aquestes noves inversions es van 
concretar en obres del Pla d’autoprotecció i l’adquisició d’equipament i adequació de les 
instal·lacions elèctriques de baixa tensió. Continua la intervenció donat lectura dels acords 
de la proposta.
A continuació per ERC el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC, intervé per dir que 
efectivament en el Ple desembre de 2016 des d’ERC vam votar a favor sobre la modificació 
del conveni subscrit amb l’Obra Social Benèfica i el  protocol addicional per la 2017, en el 
ple d’avui ens porteu  per aprovació el protocol addicional per al 2018, sota el mateix 
import 195.000 €, dels que hi 46.800 € destinats per interessos bancaris i 95.000 per 
amortització de capital  i efectivament 53.100 € per inversions i actuacions que en aquest 
exercici es destinaran a les obres de pla d’autoprotecció PAU de l’edifici sensible i 
l’adquisició d’equipament i l’adequació de les instal·lacions elèctriques de baixa tensió.
Com ja vam fer constar en el ple de desembre de 2016 no estem parlant d’un import 
menor. Les actuacions  del pla d’autoprotecció en el 2017 eren destinades a instal·lacions 
tèrmiques i des d’ERC vam demanar la incorporació per apostar per la inversió en calderes 
d’energia sostenible en biomassa, vam convidar i acompanyar al regidor Sr. Aleix Canalis a 
la visita d’instal·lacions municipals de biomassa a Ullastrell, la veritat és que no em tingut 
cap més informació  al respecte per part de l’equip de govern sobre aquest tema, també 
van demanar informació sobre el deute històric acumular veient que hi ha una amortització 
de capital que cada any és del mateix import i que els interessos son bastant elevats i 
aquesta informació financera històrica així com la situació actual amb la que es troba 
actualment l’obra l’Obra Social Benèfica tampoc hem tingut cap mena d’informació.
Tal com hem dit a l’inici de la intervenció, en el ple de desembre de 2016, el nostre vot va 
ser favorable, però ja vam fer constar que el nostre vot serà tot i que considerem un vot de 
confiança a l’espera de rebre la informació sol·licitada per tal de fer una valoració més 
acurada i fer les aportacions si cal oportunes per una millor gestió, i no ha sigut el cas. 
Malgrat i esmentar anteriorment en referència al nostre vot de confiança vers la gestió de 
l’equip de govern entenem que el servei que porta l’Obra Social Benèfica a la Ciutadania és 
imprescindible, sobretot  en un sector tant sentible i vulnerable com és el de la gent gran i 
que cal fer esforços necessaris  per donar serveis de qualitat . És per aquest únic motiu que 
el nostre vot serà favorable.
La regidora Sra. Bea Garcia,  PDeCAT, diu que ja el passat ple del mes de desembre de 
2016, el nostre grup municipal va votar en contra d’aquest conveni, no perquè no hi 
estiguéssim d’acord en el conveni en si, sinó per la trajectòria que l’Obra Social Benèfica 
havia patit en els darrers 8 anys , on hi van haver externalitzacions de serveis, 
acomiadament de personal fix, i tot una sèrie de pràctiques dubtoses que no acabem de 
conèixer per la opacitat en la gestió d’aquest equipament que practica l’equip de govern .
Ja en aquest Ple, tant el grup de Decidim com el nostre , PDeCAT, varem demanar més 
informació, així com la reinstauració de la reunió anual que tradicionalment es feia fins fa 6 
anys en que va desaparèixer sense tenir-ne més informació. Reunió que es feia amb tots 
els grups amb representació al Consistori i on es feia una posada en comú de l’estat de 
comptes i la situació de l’equipament al llarg de l’any. Per variar en aquest tema, com en 
tants d’altres, hem obtingut la callada per la resposta, fet que no ens sorprèn perquè ja 
estem acostumats a aquest menyspreu que la seva majoria els permet respecte a la resta 
de grups municipals , per això el nostre vot serà en contra.
Intervé el Sr. Alcalde  per afirmar que evidentment  qualsevol grup municipal pot demanar 
i accedir a la informació, de fet la informació pròpia de l’Obra Social Benefica ha estat 
degudament auditada perquè al tractar-se d’una fundació privada ha de ser auditada els 
números del seu compte d’explotació de  manera anual i que per tant no hi ha cap tipus de 
problema a fer-los arribar aquesta documentació, sempre i quan  la sol·licitin en temps i 
forma i dir-los que per tal de poder incrementar la pluralitat de representació d’aquest cas 
dins del patronat, a inici de legislatura vaig facilitar al grup d’ERC que fessin la proposta 
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d’incorporar algun membre dintre del patronat, com a principal grup de l’oposició i sense 
mes també recordar-li que alguns ex-regidors de la seva formació fins fa relativament poc 
regidors també formen part del patronat.
Sobre la qüestió mes puntual d’una caldera de biomassa, aquesta és  una opció que en el 
seu moment  es va contemplar, però vist també el tipus d’edificació, el cost i després les 
pròpies recomanacions dels serveis de manteniment de l’Obra Social Benèfica es va optar 
per un altre tipus de caldera, en qualsevol cas entenc que des de l’Obra Social han de ser 
capaços de poder prendre les seves decisions i aquesta és la decisió que des de la mateixa 
Obra Social es va proposar.
S’obra un torn de replica amb la regidora Sra. Bea Garcia, PDeCAT, i diu que evidentment 
que la informació està a la nostre disposició com tots els altres expedients que arriben a 
Ple, el que no entenc es que si teníem un òrgan que  era de comunicació on hi havia una 
reunió anual on es presentaven els comptes de l’entitat i on es podia treballar directament. 
quin problema hi ha en tornar a recuperar aquest espai  que ja existia.
El Sr. Alcalde ,  intervé per respondre-li que no es tractava de cap òrgan formal.
Per ERC el regidor Sr. Ferran Rebollo  diu que en primer demana poder disposar de 
l’informe d’auditoria de l’exercici de 2017 i aprofita per dir que no hagués estat de mes que 
ens haguéssiu comunitat con estava la situació de la caldera de biomassa.
Torna a intervenir el Sr. Alcalde  per dir que no esta en les mans ni del Sr. Canalis i de 
l’Ajuntament si es posa una caldera de biomassa o no en una fundació privada.
I torno a repetir a que inicis de legislatura se’ls va oferir de poder enviar a un representant 
dels seus grups com a gest de transparència i de pluralitat  dins d’aquest òrgan de govern.
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT:
Vots a favor:     QUINZE  (15) dels regidors Som de Castellar-PSC, i ERC 
Vots en contra:  SIS        ( 6) dels regidors de Decidim Castellar i PDeCAT  
Abstencions :     CAP 

5.- Prendre coneixement pròrroga contractual i posterior adjudicació del nou 
contracte, del servei d'ajuda a domicili per part del Consell Comarcal del Vallès 
Occidental.- 
ATÈS que per acord del Ple de l’ajuntament en sessió de 17 de desembre de 2015, 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès es va adherir al servei d’ajuda a domicili del Consell 
Comarcal del Vallès Occidental, amb efectes de l’1 de febrer de 2016
ATÈS que el contracte de gestió de serveis públics adjudicat pel Consell Comarcal del Vallès 
Occidental va finalitzar en data 30 de setembre de 2017 i es va prorrogar fins el 31 de 
desembre de 2017 per acord del Ple del Consell Comarcal en sessió de 20 de juliol de 2017
ATÈS que per acord del Ple del Consell Comarcal del Vallès Occidental en sessió de 23 de 
novembre de 2017 s’ha adjudicat a Accent Social, SLU el nou contracte per a la gestió del 
servei públic, mitjançant concessió, de gestió indirecta, dels serveis bàsics d’ajuda a 
domicili a diferents municipis de la comarca.
VIST l’informe de l’interventor accidental núm. 408/2017, de data 4 de desembre de 2017 
(documents comptables AD núms. 2017.2.000156.001 i 2017.2.000156.002)
L’Ajuntament Ple
ACORDA
PRIMER.- Donar-se per assabentat que en data 20 de juliol de 2017, el Ple del Consell 
Comarcal del Vallès Occidental ha aprovat la pròrroga amb efectes del dia 1 d’octubre i fins 
el dia 31 de desembre de 2017 del contracte per a la prestació dels serveis bàsics d’ajuda a 
domicili a diferents municipis de la comarca, adjudicat a Clece, SA.
SEGON.- Donar-se per assabentat que a partir del dia 1 de gener de 2018 la prestació 
del servei comarcal d’ajuda a domicili està adjudicada a Accent Social, SLU (NIF 
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B66808213) fins el 31 de desembre de 2019, sense perjudici de les pròrrogues que puguin 
acordar-se, pel preu següent:
- Servei d’atenció a domicili en dies laborables i jornada diürna, de les 7,00 fins a les 

21,00 hores: 18,13 EUR/hora, IVA exclòs.
- Servei d’atenció a domicili en dissabtes, diumenges, festius i nocturn: 22,66 EUR/hora, 

IVA exclòs.
- Servei d’auxiliar de la llar en dies laborables i jornada diürna, de les 8,00 fins a les 

18,00 hores: 16,51 EUR/hora, IVA exclòs
- Servei del banc de dispositius de suport a la dependència: 60,00 EUR, IVA exclòs.
TERCER.- Aprovar el reajustament de l’import de la despesa estimada corresponent a 
l’exercici 2017, per acord del Ple de 17 de desembre de 2015, que passa a ser de:
- Període gener a setembre: 238.335,24 EUR
- Període octubre a desembre (pròrroga contractual): 57.000,00 EUR
QUART.- Autoritzar i disposar la despesa estimada corresponent a 18.000 hores d’ajuda 
a domicili, a càrrec de la partida C4-2311-227.99 del pressupost municipal dels exercicis 
següents:
- Exercici 2018: 351.000,00 EUR
- Exercici 2019: 351.000,00 EUR

INTERVENCIONS
El regidor  Sr. Joan Creus, (Som de Castellar-PSC), presenta la proposta tot dient que  
com saben, al Ple de desembre de 2015, es va acordar que a partir de febrer de 2016 
l’Ajuntament de Castellar s’adherís al servei d’ajuda a domicili prestat pel Consell Comarcal 
del Vallès Occidental.
El Consell Comarcal presta aquest servei en forma de gestió indirecta amb una empresa de 
serveis.  
El contracte va finalitzar el mes de setembre i s’ha prorrogat fins al 31 de desembre i, al 
seu torn, s’ha adjudicat un nou contracte a partir de l’1 de gener.  
El nou contractista és Accent Social, SLU, que és una empresa del grup del mateix 
concessionari que fins ara, Clece.  
El preu del contracte ha experimentat un increment important (al voltant de l’11 %) per tal 
d’ajustar les condicions socials del personal que presta el servei; així mateix, el cost per a 
l’ajuntament també ha incrementat com a conseqüència de l’increment d’usuaris, què són 
aquelles persones que tenen reconegut un grau de dependència per part de la Generalitat i 
el Programa individual d’atenció elaborat pels serveis socials municipals contempla aquest 
recurs.  Continua la seva exposició fent lectura dels acords.
Per ERC el regidor Sr. Rafa Homet,   i diu que en primer lloc agrair que s’ha retirat un punt 
de l’ordre del dia que havíem demanat i ens ha facilitat el vot favorable que teníem clar des 
d’un principi, i per tant agrair l’equip de govern que hagi retirat aquest punt.
Si poguéssim triar nosaltres segur que no haguéssim triar l’empresa guanyadora tot i que 
va ser la única que es va presentar, però el que si que volem posar en valor és que les 
condicions de contractació son ben clares i la elecció d’empreses ha de seguir un  
determinat procediment administratiu, donades les condicions i tothom entén que per 
nosaltres tot el marc normatiu que ens afecta sobre el nom municipal es francament 
millorable, com a mínim saludem positivament els canvis fets en el plec de clàusules del 
consell comarcal. Posarem alguns exemples, dels 100 punts que donada el concurs, 70 
corresponen a criteris tècnics i 30 a econòmics, amb la qual cosa valorem molt positivament 
que el criteri tècnic tingui molt més pes que no pas l’extrictament econòmic, i d’aquest 30 
punts econòmics també saludem especialment que 10 son per millores salarials de les 
treballadores i de condicions laborals, a més també volem posar molt en valor que tot el 
procediment s’ha fet conjuntament amb tècnics dels Ajuntaments implicats, des de la 
redacció de plecs fins a la valoració tècnica, i inclou també el salari comarcal fixat en un  
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consell d’alcalde i que a aquest Ple, prèviament i a iniciativa d’Esquerra havia aprovat, la 
coneguda iniciativa anem a mil, tot i així agafem el compromís públic de vetllar perquè les 
condicions laborals de les treballadores realment millorin i que tots aquets punts del 
contractes es compleixin.
Posem en valor doncs la feina feta per l’anterior conseller comarcal, Pol Altayo, en posar les 
condicions laborals de les treballadores realment millorin que tots aquests punts del 
contracte es compleixin.
Posem en valor doncs, la feina feta pel l’anterior conseller comarcal Pol Altayo en posar les 
condicions perquè els contractes públics no recaiguin sempre en determinades empreses 
relacionades amb l’Ibex i es pugui recuperar el teixit empresarial cooperatiu pel qual 
apostem.
Per Decidim Castellar el Sr. Xavi Alavedra  intervé i diu que respecte al Servei d'Atenció 
Domiciliaria (SAD), que es porta a aprovació amb el títol de "Prendre coneixement pròrroga 
contractual i posterior adjudicació del nou contracte, del servei d'ajuda a domicili per part 
del Consell Comarcal del Vallès Occidental", es tracta d'una nova concessió que va fer el 
Consell Comarcal per a prestar aquest servei als pobles amb menys de 20.000 habitants i 
que no tinguin Àrea Bàsica de Salut pròpia. Castellar fins fa uns anys externalitzava 
directament el servei des de l'Ajuntament, i ara l'externalitza a través del Consell Comarcal, 
malgrat tenir-ne les competències.
D’una banda  l’equip de govern deixa enrere totes les propostes d’economia i 
d‘empoderament social i oblida el debat per a recuperar la gestió de serveis. Des de 
Decidim no amaguem la nostra decepció. Fa uns anys el servei s’oferiria des de l’OSB que 
va passar a mans de Clece, i ara es trasllada a la nova empresa, totes dues de propietat de 
Florentino Perez. Expliquem això perquè malgrat el nom bucòlic de l’empresa i les possibles 
dignificacions dels treballadors, que eren mínim gairebé obligades, no ens convenç la gestió 
de l’equip de govern en aquesta gestió de serveis a les persones vulnerables de Castellar. 
D’altra banda des de Decidim Castellar valorem positivament l’augment de la partida de 
caràcter marcadament social i, de nou, el reconeixement a què són unes ajudes 
imprescindibles per moltes persones del municipi. Però reincidim en la idea que totes les 
administracions públiques puguem tirar endavant polítiques socials que no siguin només 
assistencialistes sinó que també i sobretot siguin empoderadores amb la gent que pitjor ho 
està passant.
És per tot això que ens abstindrem, no només en la convicció de que buscar vies 
alternatives a la privatització és millor per al servei en si i a la llarga és millor a nivell 
econòmic. Es base també en la pràctica, en el perill que veiem en el fet de cedir un espai 
tant delicat com les cures i l’atenció a les persones amb necessitats d’acompanyament, a 
una empresa voraç. Potser si que d’aquesta forma és mes barat i que no hi ha alternativa, 
però el barat pot sortit molt i molt car quan es mercadeja amb els drets i la dignitat 
d’usuaris i treballadores. No cal dir que no és el nostre model, però no és només això, ens 
sembla una autentica vergonya que pugui ser el model que s’imposa a Castellar a través de 
la seva majoria absoluta. 
Per PDeCAT la Sra. Bea Garcia intervé i diu que creiem que la diversitat social i econòmica 
que ens envolta requereix de solucions mes compromeses amb la nostra ciutadania, optar 
per la contractació d’una empresa d’àmbit estatal ens sembla en aquets moments força 
desencertat, creiem que es hora d’apostar per la sobirania econòmica com a principi 
d’empoderament i d’apropament a la realitat de cada territori apostant per empreses o 
cooperatives de base social i solidaria ja que només aprofitant i impulsant aquestes noves 
alternatives al costat de petites i mitjanes empreses podrem implementar un canvi social 
efectiu. Malgrat això sens va informar d’una millora salarial i de les condicions laborals de 
les treballadores d’aquest servei, es per això que el nostre vot serà l’abstenció.
Intervé el Sr. Alcalde, i diu:  no se si és un sistema i és model vergonyant, com diria el 
regidor del grup de Decidim, en qualsevol cas és le mateix model que hi ha a les ciutats de 
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canvi com Sabadell, Ripollet i Cerdanyola  que han optat també per fer una concessió de 
serveis com la que esta fent en aquest cas el consell comarcal i en la qual li han derivat des 
de l’Ajuntament de Castellar que faci aquest plec de clàusules i que faci aquesta 
adjudicació, i per tant, en qualsevol cas, és exactament el mateix el que s’està fent, i un 
matis també perquè aquí no s’ha produït cap tipus  d’externalització perquè aquest servei 
mai l’ha prestat de manera directa des de l’Ajuntament de Castellar, en aquest cas es feia a 
través de l’Obra Social, però l’Obra Social no es tracta de treballadors públics, sinò que és 
tracta de treballadors d’una fundació privada.
Aquesta és una de les partides que més s’ha incremenat en el pressupost per l’any 2018, 
s’ha incrementat en més de 100 mil euros, és uan aposta decidida per part d’aquest 
Ajuntament  d’incrementar totes les partides socials i aquesta és uan bona mostra.
També un petit matis en algunes de les afirmacions que s’han fet per part del partit d’ERC, 
el que es va aprovar va ser una moció d’un col·lectiu “Anem a Mil”,  el sou que millorarem  
en aquest servei en treballadores familiars i auxiliars de la llar és millora el salari de les 
auxiliars de la llar, perque era una salari que no arribava als 1.071 euros bruts  per 14 
paques, que no és el salari d’Anem a Mil, sinó que és el salari mínim comarcal que aquest si 
que és el que es va aprovar per part del consell d’Alcaldes i que assumim no només en 
aquest servei sinó que a partir d’ara en futures concessions també l’assumien i tots els 
treballadors municipals estan cobrant per sobre d’aquest salari també i dir que en aquest 
cas les contractacions temporals que es puguin fer a través de programes del SOC, per 
exemple, també es cobrarà aquest salari  mínim comarcal, una aposta que s’està fent en 
aquest cas des del consell comarcal.
A mi en confon aquesta manca de coherència en aquest cas del grup del PDeCAT perquè el 
grup del PDeCAT que està al consell comarcal ha fet una aposta decidida per tal de tirar 
endavant aquesta contractació, van votar favorablement en el consell comarcal a favor 
d’aquesta contractació i per tant entenguin també que m’agradaria posar sobre la taula 
aquest decalatge en el discurs quan  desprès traslladem aquestes qüestions en el si del 
plenari de l’Ajuntament de Castellar.
Crec que no només s’ha fet una aposta per tal poder millorar i dignificar les  condicions 
salarials del col·lectiu de treballadores del servei d’atenció a domicili, és un col·lectiu 
important de persones que estan presten aquest servei, sinó també el que és fa millorar i 
molt la qualitat de prestació del mateix servei perquè s’incrementen les hores de 
coordinació, això significa que hi havia fins ara una  coordinació per cada uns 300 casos i 
ara tindrem una  coordinadora per cada 100 casos i això significa passar de 3’5 
coordinadores per tota la comarca a tenir-ne més de 8,  i també una cosa que segurament 
ha passat desapercebuda  que s’implementen noves metodologies, noves tècniques en 
aquest sentit per tal de poder fer una millora en el seguiment d’aquest servei. Aquest és un 
servei complexa de poder prestar i per tant l’empresa finalment adjudicatària després de la 
proposta que va elevar al plenari del consell comarcal un comitè d’experts en els quals hi 
havia representació de tots els municipis de menys 20 mil habitants però de mes de 20 mil 
habitants, perquè també els municipis de més de 20 mil habitants si hi ha una licitació si 
poden adherir, responen també a la intervenció del regidor del grup de Decidim, van creure 
oportú i adient que aquest servei es pogués centralitzar des del consell comarcal.
En torn de replica el regidor de Decidim Castellar Sr. Xavi Alavedra, i diu que em fa riure 
el seu jocs de coacció, però en un supòsit pràctic si tots els Ajuntaments del canvi es 
tiressin per un barranc jo no se si en llençaria o si vostès si llençarien, en tot cas partim de 
la base de que vostès tenen majoria absoluta i els Ajuntaments del canvi que vostè 
anomena no tenen majoria absoluta, està en la seva ma de poder fer canvi aprofitant la 
seva situació o seguir la corrent.
Intervé el Sr. Alcalde, dient que com que sempre prenen com a referència el que fa 
l’Ajuntament de Sabadell l’equip de govern del qual té majoria absoluta per tal de liderar i 
proposar les mesures de canvi transformadores que creguin oportunes en el seu municipi, 
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sinó ho han fet en aquest àmbit per alguna cosa serà, per això he dit que això no és una 
situació o un model que pugui ser vergonyant per ningú,  sinó que crec que l’Ajuntament de 
Sabadell en el qual fan moltes coses bé, van decidir optar per continuar amb aquest 
sistema d’explotació del servei, suposo que no deu estar tant malament., en qualsevol cas li 
agraeixo la reflexió i la tindrien en compte pel futur
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT:
Vots a favor:     QUINZE (15) dels regidors Som de Castellar-PSC i ERC 
Vots en contra:  CAP       
Abstencions :     SIS      ( 8) dels regidors de Decidim Castellar i PDeCAT
          
6.- Aprovació III Pla Municipal de Salut de Castellar del Vallès.-
Vist que l’Ajuntament de Castellar del Vallès veu convenient de dissenyar i planificar 
actuacions que permetin millorar, promoure i protegir la salut de la ciutadania de forma 
equitativa i eficient, a partir d’una concepció transversal de la salut i entesa com a 
l’assoliment del nivell de benestar físic, mental i social el més elevat possible. 
Vista que amb aquesta finalitat s’ha elaborat un pla que parteix d’un model que té en 
compte determinants socials de la salut, el que indica que la salut depèn en gran mesura de 
factors econòmics, culturals, mediambientals, socials i polítics i on també es recullen 
aspectes com la influència de les noves tecnologies en l’àmbit de salut, així com de salut 
comunitària.
Vist que a aquest efecte s’ha elaborat el “III Pla Municipal de Salut de Castellar del Vallès” 
que ha estat informat favorablement per part del Cap de Salut de l’Ajuntament en informe 
de data 5 de desembre de 2017.
Vist que en aquesta proposta es concreta un pla programàtic d’acció derivat i que també ha 
definit accions de prevenció, promoció i protecció de la salut, que cal que orienti les 
polítiques de salut pública d’acord amb el marc previst a l’article 43 de la Constitució, que 
reconeix el dret a la protecció de la salut i que també permet identificar i promoure 
estratègies de salut en l’àmbit de polítiques públiques.
ATESA la Llei 18/2009 de 22 d’octubre i d’acord amb la importància d’aquest document, si 
be d’acord amb l’article 21,1 s) de la Llei 7/85 de 2 d’abril podria ser aprovat per l’Alcalde, 
però  per la seva transcendència es considera adient aprovar-lo per Ple.
Vist que d’acord amb el ROM municipal ha estat dictaminat per la Comissió Informativa 
corresponent.
Es proposa al Ple l’adopció dels següents
ACORDS
PRIMER. - Aprovar el III Pla Municipal de Salut de Castellar del Vallès, per als anys 2017 – 
2020.
SEGON.- Donar publicitat a aquest acord en el diaris oficials corresponents (BOPB) i 
complir amb la publicitat activa en la web municipal d’acord amb la Llei 19/2014 de 29 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern.
TERCER. - Notificar als interessats i als departaments corresponents.

INTERVENCIONS
EL regidor Sr. Joan Creus (Som de Castellar-PSC), presenta la proposta dient que 
l’elaboració i desenvolupament del III Pla municipal de Salut és una qüestió cabdal en 
relació a les polítiques que el nostre Ajuntament realitza per planificar i marcar les línies de 
treball en l’àmbit sanitari i del benestar dels nostres veïns i veïnes.
El fet que sigui ja el tercer Pla, posa de relleu l’impecable trajectòria i el grau d’expertesa 
de tots els i les professionals que hi tenen una alta implicació.
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A Castellar tenim la gran satisfacció de comptar històricament amb una gran coordinació 
entre els diferents agents implicats a la Salut, tant des del punt de vista de la intervenció 
sobre els elements que determinen la salut, com de l'impuls al treball intersectorial.
M’agradaria, en aquesta línia, posar en relleu que el catàleg de prescripció social de 
Castellar del Vallès, un projecte ambiciós liderat per la Regidoria i el CAP de Castellar, va 
resultar guanyador als darrers Premis de la Societat Catalana de Medicina Familiar i 
Comunitària (CAMFiC).
Això demostra el magnífic nivell de la comunitat sanitària del nostre municipi i territori.
Quan iniciem el disseny d’un pla, s’obre una finestra d’opcions per seguir potenciant el teixit 
de complicitats i esforços amb tota la comunitat que el fa possible.
En el cas concret d'un Pla municipal de Salut, la seva elaboració suposa l'oportunitat 
d’enfortir en el propi municipi, i el seu territori d’influència, la xarxa de professionals, 
institucions i entitats que treballen per millorar la salut dels nostres convilatans i 
convilatanes.
Entrem en contingut: Aquest Pla Municipal de salut que presentem a aprovació s’emmarca 
dins d’una concepció moderna i comunitària de la Salut.
Ja queda lluny aquella concepció arcaica de la Salut considerada com “absència de 
malaltia”.
També està superada la definició de l’Organització Mundial de la Salut, del 1948, i que ha 
perdurat molts anys,que considerava la salut com a “estat complet de benestar físic, mental 
i social i no només l’absència de malalties”. 
Avui en dia, es tendeix a definir el terme que ens ocupa, com  l’esforç organitzat per part 
de la comunitat per prevenir la malaltia, per protegir, promoure i restaurar la salut  ii així 
perllongar la vida”.
Cal dir que al nostre municipi,l’Administració local sempre ha considerat la Salut com una 
qüestió prioritària. 
Fa 20 anys, el 1997 ja es va redactar i aprovar el I Pla Municipal de Salut, on es posaven en 
comú les diferents accions que es volien portar a terme al voltant de la salut 
(drogodependències, tabac, alimentació inadequada, salut mental, etc.) 10 anys més tard, 
el 2007, es va redactar i aprovar el II Pla Municipal  Salut, que feia especial èmfasi en la 
promoció de la salut i en la salut mental.
Ara, seguint la cadència recomanada pels experts de fer-ho cada 10 anys, aquest III Pla 
Municipal de Salut redactat per la comunitat sanitària del nostre municipi, i liderada per 
l’equip tècnic de la Regidoria, segueix les indicacions tant de la Llei de Salut Pública de 
2009, que en el seu article 52 assenyala quins són els serveis de salut pública que són 
obligatoris als municipis, com les del PINSAP (Pla Interdepartamental de Salut Pública de 
Catalunya) 2017-2020 que articula com han de ser les accions sobre els determinants de la 
salut, com potenciar-la com un dret fonamental i com incorporar-la a les polítiques de 
l’Administració Local.
A l’hora de plantejar els objectius, és evident que cal partir de la complexitat dels 
problemes de salut pública. Els factors que determinen la salut ja no són exclusivament 
sanitaris. 
Ens trobem, doncs, amb Factors ambientals, socials, d’estils de vida, d’entorn 
socioeconòmic, que tenen una gran influència en la Salut i, per tant, cal pensar en una 
política de “salut per a tots” i “des de tots els àmbits”.  
Així, són moltes les Àrees municipals implicades en la salut dels nostres veïns i veïnes 
(Educació, Serveis Socials, Ocupació, Habitatge, Medi Ambient, Esports, Cultura, 
Urbanisme...). De fet, és gairebé impossible desvincular una sola àrea de gestió municipal 
que no tingui res a compartir amb l’àmbit de la Salut.
Aquest fet  ens obliga a assumir una concepció tranversal de salut. Especialment en línia 
amb les directrius de l’Unió Europea d’“estratègia de salut a totes les Polítiques”.
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La redacció del Pla Municipal de Salut parteix d’una primera fase d’Anàlisi de la situació i 
estudi de la salut de la Vila.
UACIÓ I ESTUDI DE LA SALUT DE LA VILA.
Aquesta fase s’ha coordinat des de la Regidoria de Salut, i ha comptat amb el treball en 
xarxa amb tots els agents i administracions vinculats a la Salut (Institut Català de la Salut, 
CAP/Àrea Bàsica de Salut de Castellar, l’Agència de Salut Pública de Catalunya, Creu Roja, 
Càritas, TEB Vallès, Suport Castellar, ADIPS, Sala Puigverd i tots els i les integrants del 
Consell Sociosanitari, dels que hi ha representants polítics de totes les formacions, 
representants del món educatiu i social, i resta d’entitats).
En aquesta primera fase, de recollida, ordenació i anàlisi de dades de salut, s’han identificat 
els problemes i necessitats més rellevants així com els potencials d’acció.
La segona fase és doncs, el desenvolupament d’aquest PLA D’ACCIÓ
La priorització tècnica dels problemes i les necessitats.
La definició d’objectius, estratègies, organització i accions.
En aquest sentit, el III Pla municipal de salut contempla 8 objectius molt clars:

1. Promocionar de manera global la salut a la vila (benestar físic, mental i social).
2. Potenciar comportaments saludables
3. Col·laborar a aconseguir la igualtat dels vilatans i les vilatanes enfront la salut, 

eliminant o disminuint els aspectes negatius de la marginació psíquica, física i/o 
sociocultural.

4. Disminuir els efectes nocius relacionats amb el medi ambient
5. Potenciar la salut des de totes les Àrees municipals
6. Millorar l’atenció a la salut amb activitats de formació , prevenció i amb bona 

planificació dels recursos.
7. Desenvolupar una proposta d’acció coordinada entre els departaments municipals, 

els professionals de la salut, les entitats de la vila, els usuaris, els representants 
polítics i les institucions

8. Desenvolupar la proposta de Salut dins del COMSalut (Salut comunitària)
D’aquests objectius, el Pla de Salut contempla una proposta de treball en 6 eixos.
D’aquests 6 eixos, tres ja tenen Comissions de Treball pròpies aquests darrers anys, i 
s’inclouen també al Consell Sociosanitari.
Aquests 3 eixos clàssics són:
- L’eix d’Hàbits saludables (amb 2 elements especialment importants: l’alimentació 
saludable i l’activitat física. Ara també incorporant altres elements de millora en qüestió 
d’hàbits i d’estils de vida)
-Un segon eix, de Drogodependències, noves addiccions, sexualitat/afectivitat i 
SIDA. Treballant especialment el tema de l’alcohol i incorporant les noves addiccions que 
afecten de manera transversal, però amb més incidència al col·lectiu més jove (addiccions a 
les tecnologies mòbils...)
- El tercer eix fa referència a la Salut emocional (que va més enllà de la salut mental. 
En aquest punt es desenvolupa la proposta de promoció de la salut mental anomenada 
“recepta saludable·. 
Tal com hem dit, aquests 3 eixos nuclears, es veuen complementats en aquest Pla que 
portem a aprovació.
Així es proposen  3 eixos nous: 
-El de la Discapacitat o altres capacitats (Amb l’objectiu de potenciar tot allò que té a 
veure amb la diversitat funcional en qüestions de salut, cada vegada més importants) 
- Un cinquè eix de Medi ambient saludable (Castellar és un municipi saludable, però cal 
estar amatenta qüestions de salut relacionades amb el medi ambient que cal tenir en 
compte i que es van incrementant els darrers anys: al·lèrgens, malalties especials, etc., 
- I com a darrer eix, però no menys important, el de la Protecció de la salut (amb el 
control de les aigües, de la legionel·la, dels animals i de les plagues).
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Una vegada vistos els eixos. Si el document és aprovat, es procediria a la Implantació i 
execució del Pla.  Això suposa realitzar el desenvolupament del Pla de Salut en forma de 
programa municipal de salut.
Es realitzaria també l’avaluació del Pla: Avaluació intermèdia i final dels projectes que 
conformen el programa d’actuació.
L’organització tant del desenvolupament com de l’avaluació del Pla  contempla la 
participació dels responsables polítics (referents polítics del Pla, del que el Regidor de Salut 
n’és el responsable), 
un responsable tècnic de la Regidoria, 
una coordinadora tècnica amb els coordinadors dels 6 eixos,  un grup Motor (amb els 
coordinadors/es d’eixos més els especialistes de l’Agència de Salut Pública de Catalunya i de 
l’Àrea de Salut Pública de la Diputació), la creació de 6 comissions de treball (una per eix) 
i una redacció dels projectes que configuren el Programa que desenvolupa el Pla (entre 30 i 
50 projectes d’acord amb les necessitats observades a l’estudi de salut i a les possibilitats 
dels recursos existents). 
Cada projecte contemplarà un coordinador/a, un equip de treball, una població diana, uns 
objectius, unes activitats temporalitzades, uns resultats i una valoració, essent el Consell 
Sociosanitari el fòrum per fer balanç i retre comptes.
Per acabar, i amb l’objectiu de transmetre la filosofia de la Proposta. cal fer èmfasi que el 
III Pla de Salut Municipal ha de contemplar 4 aspectes que són inherents dels diferents 
Plans desenvolupats fins ara:
Objectivitat: partir de la realitat, del coneixement de la situació  a cada moment.
Interdisciplinarietat (amb professionals diversos: metges, infermeres, psicòlegs, educadors, 
treballadores socials, mestres, etc. etc.)
Interdepartamentalitat: diferents departaments i/o Àrees municipals, CAP,  ASPCAT, Àrea 
de Salut Pública d ela Diputació, etc.
Longitudinalitat (mantenir en el temps les accions empreses,. Només amb la continuïtat de 
les propostes es poden obtenir millores pel que fa a la salut Comunitària.
Un cop més, mostrar el nostre agraïment als i a les grans professionals implicats, així com a 
les aportacions ciutadanes a l’hora de realitzar el diagnòstic de l’estat de salut de la nostra 
població, amb qui volem seguir comptant en els desenvolupaments futurs.
Un especial agraïment al Joan Elvira, cap de Salut, que ha liderat la redacció i seguiment 
dels tots els Plans Municipals de Salut des de fa més de dues dècades, així com  el suport 
de la Marcel·la Sáez i tot el personal tècnics de les regidories dels àmbits socials de 
l’Ajuntament.
Esperem Que aquest Pla que portem a aprovació enriqueixi tots els processos vinculats a 
l’àmbit de la Salut, cada cop més orientada al tractament comunitari.
Per ERC intervé la regidora Sra. Núria Raspall,  per dir que el pla que avui suposem que 
s’aprovarà és un pla molt obert, no està encotillar i per tant ho volem entendre com una 
cosa positiva. Permetrà fer les aportacions i modificacions necessàries a mida que aquest es 
vagi desenvolupant. Entenem que hi ha una molt bona feina tècnica al darrera d’aquest Pla 
i que es tracta la Salut des de moltes vessants diferents tal com explicava el regidor, per 
això el nostre vot serà afirmatiu, entenen el nostre vot com un vot de confiança per tal de 
que se segueixi treballant amb la comunitat del consell sociosanitari i amb tanta participació 
ciutadana com sigui possible per anar ampliant i definint aquest Pla.
A continuació el regidor Sr. Ramon Permanyer,  Decidim Castellar, intervé i diu el seu 
grup va demanar que es fes un procés administratiu per tal de fer el Pla i després s’aprovés 
pel ple. Sens va dir que el procés participatiu es faria en tot cas després d’haver estar 
aprovat pel ple, aleshores sense posar en dubte que un pla municipal de salut és una eina 
molt necessària per la bona coordinació i gestió de la salut de les persones del nostre poble 
i precisament perquè creiem que és una eina necessària i imprescindible ens sembla una 
mica desafortunat que s’elabori comptant exclusivament amb un grup de tècnics dels que 
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no posem en dubte la seva vàlua. Una vegada més diríem que aquí falla el sistema 
participatiu que fes possible que s’escoltin  totes les veus i es demani informació a totes les 
esferes ciutadanes implicades. Diríem que un cop més es comença la casa per la teulada.
Al nostre criteri no és suficient en dir que un cop aprovat pel ple es posarà a debat i a 
participació de les demes forces polítiques i de la ciutadania. Aquest debat en el fons estarà 
ja condicionat per un text elaborat prèviament i suposadament aprovat per la majoria 
absoluta que representeu l’equip de govern i per tant no es partirà realment d’un debat 
obert  i lliure. Hauríeu de ser conscients doncs que aquesta sistemàtica només a fer perquè 
disposeu d’aquesta majoria absoluta que us garanteix que el pla de salut serà el que 
finalment s’executarà. 
La resta son petits maquillatges de participació però que en cap cas suposa una escolta 
clara i estem parlant de salut en un sentit ampli, un element troncal de l’estat vital de la 
població en les seves manifestacions físiques, psíquiques i emocionals. 
És un tema prou substancial com perquè feu una primera escolta llarga activa, i després a 
través d’un equip humà i tècnic ben preparat ben segur que si podríem materialitzar un 
programa municipal de salut que expresses les diferents visions i sensibilitats de tots els 
col·lectius afectats.
Ens trobaríem doncs, davant d’un treball molt extens, tècnicament molt vàlid però poc 
consensuat del que sens demana en un marge molt curt de temps que fem aportacions i 
que hi donem la nostra aprovació, és difícil, compromès i contradictori votar en contra d’un 
pla municipal de salut que ha de revertir en la ciutadania per la que nosaltres també 
vetllem, però a la vegada no hi podem votar a favor per tot el que hem argumentat 
anteriorment, per tant el nostre vot mal que ens pesi serà l’abstenció.
Us encomanem a obrir un debat i a estar disposats a ampliacions i esmenes posteriors i que 
aquestes es tornin a portar al Ple per la seva aprovació unànime, tal com hauria de ser un 
tema tant sensible com aquest.
A continuació per PDeCAT el regidor Sr. Lluís López, intervé tot dient que subscriuen el 
cent per cent les valoracions que ha fet el regidor Creus en la presentació d’aquest Pla, és 
evident que tenim un treball al davant que obliga a reconèixer la feina que s’ha fet des del 
punt   de vista tècnic per part del professionals que han intervingut i ens alegrem també 
per l’existència d’altres que potser no han intervingut en una primera etapa, però que ja 
han mostrat la seva voluntat de participar, fer-lo créixer i desenvolupar-lo. Així doncs ens 
felicitem perquè aquest Pla de salut s’aprovarà tot seguit, tot i que ens agradaria que fos 
per unanimitat, però veiem que no serà així. 
El nostre grup ha assistit amb interès a  les comissions informatives, tant l’específica que  
va fer el regidor Creus i el tècnic Joan Elvira, com també a la informativa de Ple. Vostès ja 
saben que vam demanar que es retirés aquest punt de l’ordre del dia  perquè trobem un  
problema i que també han comentat els companys de Decidim, ja que quan s’entra a la part 
política perquè entren en funcionament les prioritats del partit de govern, en aquest cas és 
el partit socialista, que és qui marca la línia política i executiva.
Les prioritats de quan i com es fan les coses, amb qui i com es comparteix la informació, 
quanta informació, quina part de la informació, això em recorda una expressió del Sr. 
Alfonso Guerra, que deia “ pasar  el rodillo”. És la praxis habitual de l’equip de govern 
socialista, de convertir de facto aquest ple amb un senat. Si ens emmirallem amb el govern 
de Madrid hi ha un congres que es qui elabora debat, aprova les lleis que després passen al 
senat per fer el tràmit d’aprovació de referent d’aquell text. 
I aquí passa el mateix, vostès fan, desfan i ens ho porten aquí perquè aixequem la ma, 
donem la nostra aprovació o no, i no fem res mes. Nosaltres volem participar, perquè ja des 
d’un inici en aquella primera comissió específica sobre el tema ja vam veure que hi havia 
diferents valoracions entre vostès i nosaltres i quan es va tractar l’apartat del consum de 
drogues per menors d’edat, la seva opinió era que no estàvem tant malament, hi ha 
municipis que estan molt pitjor que nosaltres, i per nosaltres, tenim un problema seriós.

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001

Url de validació https://carpeta.castellarvalles.cat/validador

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

Jo
se

p
 C

o
le

ll 
V

o
lt

as
01

/0
2/

20
18

S
ec

re
ta

ri

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i G

im
én

ez
 R

en
o

m
01

/0
2/

20
18

A
lc

al
d

e

https://carpeta.castellarvalles.cat/validador?codigoVerificacion=d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001


Aquestes diferents percepcions amb els elements bàsics d’anàlisis a partir del qual es 
desenvolupa el treball, a nosaltres ens fa veure que es requereix una mica més de diàleg. 
Evidentment no tenim els coneixements ni els criteris tècnics en temes de salut, però per 
no ser aquest senat pur i dur que referenda, doncs ens interessaria i ens agradaria  poder 
participar des del moment que això neix. 
Unanimitat convençuda, és difícil d’aconseguir així, d’aquesta manera, nosaltres hem 
començat dient que a nosaltres ens agradaria que l’aprovació fos per unanimitat, i per 
aconseguir-ho cal disposar d’informació  i una experiència molt més directa respecte del 
que hem de votar desprès aquí .
Aquest fet que ha denunciat també el grup de Decidim em fa recordar les paraules de 
l’Alcalde fa uns dies en un altre Ple, quan va fer un speech alliçonador recriminant a les 
forces independentistes que no han reconegut mai en aquest procés cap a la independència 
que s’havien fet malament les coses, doncs que avui entonin també el “mea  culpa”, perquè 
no estan fent be les coses i això no ho han reconegut mai.
Respecte al sentit del nostre vot, vam proposar la retirada d’aquest punt de l’ordre del dia 
per poder-ho treballar d’una forma diferent, i ho van rebutjar, fem l’oferiment de nou, però 
com que ja compten amb la seva aplicació, ja tenen aquest pla “in mente” vigent  i en 
funcionament dins del calendari, com he dit també, això s’aprovarà, així tothom content, 
vostès i nosaltres, vostès perquè tenen arguments per carregar contra l’oposició i nosaltres 
perquè votem una abstenció justificada amb el convenciment de que és una queixa davant 
de la seva forma de ser i de fer.
S’obra un torn de replica amb el regidor Sr. Joan Creus,  Som de Castellar-PSC que diu 
que és curiós que els dos grups que reclamen més participació, d’una manera oberta i 
vetllada: Decidim Castellar, que no ha aparegut en cap Consell Sociosanitari els darrers dos 
anys. Reclamem participació, però per participar s’hi ha de ser. I és el Consell Sociosanitari 
qui ha donat les indicacions tècniques i polítiques, perquè hi ha els representats polítics. 
ERC ha fet els deures i ha estat els darrers dos anys assistint-hi, i per això s’han informat. 
I segurament, saben qui és el representant del PDeCAT al Consell Sociosanitari?
El regidor Sr. Lluis Lopez, diu que si i  es queixa que no li arriben les convocatòries. 
A les actes consta que ha assistit. Qui és per vostè el representant del PDeCAT? No, és la 
Lídia Urrutia. Això explica algunes coses... Ho dic perquè els dos darrers anys la Lídia 
Urrutia ha sigut la seva representant. Entenc que el traspàs tampoc deu haver sigut 
modèlic. Per tant, segurament s’entén la seva postura respecte del Pla Municipal des del 
desconeixement i des de la no participació.
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT:
Vots a favor:     QUINZE  (15) dels regidors Som de Castellar-PSC i ERC 
Vots en contra:  CAP       
Abstencions :     SIS       (  6) dels regidors de Decidim Castellar i PDeCAT

7.- Moció del grup municipal Decidim Castellar sobre: Gasoducte MIDCAT  afecta 
pobles de la nostra comarca i al nostre municipi.-  
La Unió Europea, mitjançant el Fons Europeu per a Inversions Estratègiques, també 
conegut com Pla Juncker, promou polítiques i mega-infraestructures estratègiques en nom 
de la Seguretat Energètica. Els projectes declarats d'Interès Comú, els PIC, es financen en 
part amb diners públics a través dels fons Connecting Europe Facility i del propi Pla Juncker.
Un dels projectes d’infraestructures inclosos a la 3a llista de Projectes d’Interés Comunitari 
afectaria directament també el territori de les comarques gironines: el MIDCAT, un 
gasoducte interconnector entre la península Ibèrica i França. Aquest projecte va iniciar la 
seva tramitació el 2007 i es va paralitzar per l'Estat francès el 2010. Tot i així, el 2011 el 
govern espanyol va executar el primer tram del projecte de Martorell a Hostalric, passant 
per Castellar del Vallès. Actualment, el projecte es reactiva per completar un segon tram 
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des d'Hostalric a Figueres, i el tram transpirinenc. A més, en el projecte 2017 s’inclou 
l’ampliació de la capacitat dels gasoductes existents entre Tivissa i Arbós i entre Castelnou i 
Vilar de Arnedo.
Atès que, segons el projecte publicat el 2008, els municipis afectats a les comarques 
gironines serien Sant Celoni, Fogars de la Selva, Hostalric, Sant Feliu de Buixalleu, Maçanet 
de la Selva, Sils, Riudellots de la Selva, Aiguaviva, Bescanó, Salt, Sant Gregori, Palol de 
Revardit, Cornellà de Terri, Vilademuls, Pontós, Borrassà i Avinyonet de Puigventós. I que la 
majoria d’aquests municipis s’ubiquen en entorns d’alt valor agrícola, ecològic i paisatgístic, 
sovint protegits, inclosos en espais PEIN, la Xarxa Natura 2000 i el Catàleg d’espais 
d’interès natural i paisatgístic de les comarques gironines.

Atès l’impacte ambiental que ocasionaria la construcció d’aquesta infraestructura, doncs, cal 
tenir en compte que, encara que es tracta d’una infraestructura soterrada, la construcció 
requereix l’ús de maquinària pesada amb un impacte igual o superior al de la construcció 
d’una autopista, i a més, les característiques de la infraestructura no permeten grans salts 
de nivell i requereix modificar de manera substancial l’orografia del terreny amb un impacte 
ecològic i agrícola pràcticament irreparable. Un impacte que, ja s’ha posat de manifest amb 
l’experiència de la construcció del primer tram i que a comarques gironines es sumaria als 
impactes generats per altres infraestructures com la la MAT i l’AVE.
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Atès que en el territori afectat pel primer tram construït el 2011 es manifesta la manca de 
restauració i de manteniment i sis anys després els impactes sobre el medi natural 
encara són ben visibles.
Atès que el territori que es veuria afectat per la construcció del MIDCAT es sustenta
bàsicament pel turisme, promovent els valors paisatgístics de l’entorn com un dels 
atractius principals.
Atès que l’agricultura, un altre sector important de l’economia dels municipis 
gironins, depèn de l’ús, del fàcil accés i de la qualitat del sòl i que les expropiacions 
temporals forçoses que es produirien durant la construcció, però sobretot la pèrdua de valor 
ambiental que patirà la zona, afectaria greument l’economia familiar dels propietaris 
afectats. I entenent que la construcció del MIDCAT suposa un canvi d’usos del sòl que 
representa hipotecar el territori durant dècades i sotragar greument l’economia local. 
Atès que la construcció de gasoductes suposa invertir en la continuïtat d’un model 
energètic basat en l’explotació de combustibles fòssils i el gas natural és un metà 
d’efecte hivernacle, un hidrocarbur extret del subsòl, de quantitat finita i que allibera CO2 
quan es combustiona. I que durant el procés d’extracció i transport es poden produir fugues 
de gas metà, amb un risc climàtic 86 vegades superior al CO2. Que en un context tan 
urgent de crisi climàtica que ens apropa perillosament a un canvi a nivell global, i amb el 
gran impacte que suposa el metà a curt termini, no podem acceptar noves infrastructures 
que ens lliguin als combustibles fòssils per a les properes dècades. Que el MIDCAT 
representa una violació de l’acord de París del COP21, que es compromet a abandonar de 
forma immediata l’ús dels combustibles fòssils.
Atès que el MIDCAT perpetua l’explotació de recursos fòssils en països del sud global 
i de règims democràtics fràgils i on no sempre es respecten els drets humans, com Algèria, 
Qatar, Trinitat i Tobago o Nigèria. El MIDCAT continuaria el model extractivista en aquests 
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països, perpetuant així la divisió entre centre i perifèries del sistema econòmic global. I així 
també externalitza els impactes ambientals als països del sud. L’extracció dels recursos 
gasístics en aquests països es desenvolupa majoritàriament per empreses europees que 
utilitzen tecnologies discutides o prohibides (com el fracking) en els seus països d’origen i 
representa així una clara mostra de neocolonialisme. I que molts dels països d’origen ja 
pateixen greus problemes de subministrament d’aigua i que la fractura hidràulica amenaça 
seriosament aquestes zones àrides.
Atès que els PIC, i per tant el MIDCAT, es financen amb grans quantitats de fons públics 
(subvencions de fons europeus, préstecs a baix interès del BEI, etc) que es podrien invertir 
millor en la investigació per la millora tecnològica (eficiència energètica, emmagatzematge, 
etc.) i la implantació d’energies renovables per avançar cap a la transició a energies netes i 
renovables.
Atès que el model gasístic és obsolet segons estudis que determinen que, en el millor 
dels casos, disposem de reserves de gas per 30-40 anys i que una infraestructura com el 
MIDCAT tindria un ús limitat.
Atès que s’està subvencionant una canonada que passa per Catalunya generant greus 
impactes a escala global i local, però que no aporta cap benefici a la població local.
Atès que el projecte s’està tramitant sense cap garantia de participació ciutadana ni 
transparència i la manca d’informació i l’opacitat en la tramitació és un fet que ja es va 
posar de manifest en la construcció del primer tram, i també en projectes com la MAT i el 
Castor. I que el procés de consulta sobre els Projectes d’Interès Comú iniciat per la 
Comissió Europea representa un seguit de mancances a nivell de facilitar l’accés de 
participació, publicant els documents únicament en llengua anglesa, que requereixen 
coneixements tècnics i per un període breu que no dona temps de resposta. I que, a més, 
s’ha canviat el nom del projecte (ara STEP) en els documents exposats i que s’ha triplicat el 
traçat. I que per tot això la consulta no està a l’abast de tothom i no facilita prou 
informació.
En resum:
- donats els impactes paisatgístics, ambientals, socials i econòmics que deriven del projecte 
MIDCAT, tant a escala local com global,
- donada la manca de transparència, informació i participació pública, associada al projecte
- i en base al Principi de precaució establert a l’article 191 del Tractat de Funcionamient de 
la Unió Europea,
Es proposa a l’Ajuntament de Castellar del Vallès, com a municipi afectat per aquesta 
infraestructura.
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents:
ACORDS:
PRIMER.- Manifestar públicament el rebuig al projecte MIDCAT en base al principi de 
precaució i als dubtes raonables que planteja la justificació de construcció d'aquesta 
interconnexió, així com la seva declaració com a projecte d’Interès Comunitari fins que no 
es demostri la necessitat real de la infraestructura i fins que no s'articuli un procés real de 
participació ciutadana en base al conveni d'Arhus.
SEGON.- Presentar al·legacions a les diferents fases del procés administratiu, tot 
manifestant l’oposició al projecte de gasoducte i, com a part interessada, sol·licitar ser 
informat de qualsevol incidència o novetat del mateix.
TERCER.- Demanar a les administracions implicades de la Generalitat de Catalunya que es 
consideri invàlida l’avaluació d’impacte ambiental per haver fragmentat el trajecte total 
de la infraestructura i que no s’aprovi el traçat per afectar greument als valors del patrimoni 
natural i cultural perjudicats per la infraestructura i la utilitat no demostrada del MIDCAT 
com a interconnexió.
QUART.- Instar al Parlament de Catalunya a rebutjar qualsevol tràmit relatiu al projecte 
atesa la manca de transparència i informació en que s’ha declarat el MIDCAT com a projecte 
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d’interès comunitari, tot sol·licitant a la Unió Europea que es facin públics els informes de 
necessitat del projecte i de viabilitat econòmica i que siguin sotmesos a un procés 
d'auditoria externa i independent per tal de validar les seves conclusions.
CINQUÈ.- Traslladar el present acord al Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya, pel seu coneixement i els efectes legals oportuns.
SISÈ.- Traslladar el present acord a la seu social dels Naturalistes de Girona (Passeig de la 
Devesa, 41. CP: 17001 Girona) com a entitat membre de la plataforma Resposta al MidcAT, 
pel seu coneixement o bé l’adreça de correu electrònic stopmidcat@gmail.com.

INTERVENCIONS
La regidora de Decidim Castellar, Sra. Ita Espinosa, presenta la moció, fent-ne lectura
Per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis, intervé i diu:
El nostre grup votarà en contra d’aquesta moció en el ben entès que, en termes generals, 
som favorables a l’ inversió en infraestructures que serveixin per garantir una millora de la 
seguretat de subministrament energètic i en la qualitat de vida dels ciutadans. 
Òbviament, aquestes infraestructures s’han de construir garantint un mínim impacte 
ambiental  i paisatgístic en l’entorn on s’implanten.(per aquest motiu, l’any 2011 vam 
presentar al·legacions, conjuntament amb d’altres municipis vallesans, al traçat en el seu 
pas per la nostra comarca).
Europa és un continent energèticament depenent. Estem d’acord que el futur energètic 
continental passa per una aposta ferma i decidida per l’impuls de les energies renovables, 
però no és menys cert que, tenint en compte el volum del consum energètic actual i futur, 
necessariament les fonts de subministrament hauran de ser diverses, tant de procedència 
geogràfica, com d’origen de la producció.
En l’actualitat, no es coneix cap energia que compleixi amb totes les exigències que 
demanden l'economia i les societats occidentals:

- Que tinguem garantit el seu subministrament i disponibilitat a tot moment.
- Que sigui accessible a un cost social acceptable i a uns  preus raonables.
- I que sigui, a més a més, respectuosa amb el medi ambient.

Així mateix, no hem d'oblidar les limitacions que presenten cadascuna de les energies 
existents.
Les energies fòssils (com seria el gas que haurà de transportar el MidCat) tenen una gran 
densitat energètica i es poden emmagatzemar , però generen en diferent grau gasos de 
l'efecte hivernacle, a part d'altres contaminants.  A això cal afegir-hi un cost de generació 
creixent, sobretot del petroli i del gas.
L'energia nuclear de fissió té en contra la controvèrsia social que generen tant pels riscos de 
la seva generació, com la gestió dels residus radioactius resultants. Per contra, garanteix 
estabilitat en el proveïment i estabilitat de preus, ja que no fluctuen per causes externes.
Les energies renovables, per la seva banda, estan sotmeses a la variabilitat climatològica, 
no es poden emmagatzemar en termes industrials i no està garantida la seva disponibilitat, 
però ajuden a reduir el consum de les energies fòssils. El seu preu és sensiblement superior 
i es requereixen polítiques de suport financer extern. No són contaminants, excepte la 
biomassa. Per la seva banda, la hidràulica encara té força potencial, però, massa sovint, 
amb uns impactes ambientals i paisatgístics que potser ara siguin difícils d'acceptar.
En aquest sentit doncs, no existeix l'energia ideal i la solució energètica avui universalment 
acceptada és definir una "cistella" energètica que tindrà, necessariament, una composició 
específica segons cada país i cada moment. 
És per aquest motiu que el nostre grup entén que és important invertir en  infraestructures 
energètiques (ja sigui aquesta, com en parcs eòlics, mini-èolica, termosolar o plantes de 
generació fotovoltaica, entre d’altres)   per tal de garantir la seguretat de subministrament 
a uns preus i a uns costos mediambientalment acceptables. 
Per tot això, el nostre vot serà en contra.
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Continua per ERC el regidor Sr. Josep  Calaf,  intervé i diu que abans d’entrar en matèria 
de la moció, voldríem explicar que justament en la comissió informativa, la regidora de 
Decidim Bet Tena, va dir que el grup d’ ERC s’adheria poc a les mocions per ells 
presentades, de fet, si no es un cas molt clar com la persistent violència masclista, que si 
ens sembla que val la pena entrar mocions conjuntament, normalment el que fem es deixar 
que el grup o partit que faci la moció la tiri endavant i en tot cas ens sembla rellevant el 
posicionament en el moment del vot, per tant , no es cap falta de respecte fins i tot al 
contrari, el que estem fent es deixar que les persones que han treballat els temes els 
puguin presentar i en tot cas el que nosaltres fem es presentar algun tipus d’esmena o 
votar-hi  afirmativament o negativament.
Pel que fa a la moció val a dir que només llegint la moció i la recerca d’informació de raons 
per oposar-nos a aquesta infraestructura, en son moltes i variades.
Tal com dir la moció, que per cert aporta bona argumentació i un bon treball de 
documentació i informació, en algun moment ens ha recordat les mocions presentades per 
esquerra, que sovint han estat objecte de critica per la seva llargada, però no pel seu rigor. 
Per resumir una mica els nostres posicionaments en aquesta moció:
És evident que els entorns naturals i paisatgístics desapareixen amb aquesta implementació 
d’infraestructures. L’impacta ambiental equival a la construcció d’una autopista hi ha 
repercussions irreparables  en matèria de l’agricultura en els municipis afectats. La 
insistència en utilitzar combustibles fòssil quan el canvi climàtic demana urgentment i 
dramàticament, cada vegada més, un nou model. Costoses infraestructures que podrien 
quedar obsoletes en poc més de trenta anys, simplement per l’esgotament del producte. 
Poca o nul·la argumentació tècnica que avali una despesa tant exagerada i d’impossible 
retorn econòmic i social i finalment que les argumentacions que justifiquen  inversions tant 
enormes son tant poc transparents, tots tenim la impressió que les obres tenen més com a 
objectiu enriquir corporacions econòmiques privades que aprofitament que aprofitament 
púbic. Aquest cas pot ser comparable doncs a inversions mollonaries com el Castor, La Mad 
o l’AVE, i mentrestant inversions necessàries i plenament justificables econòmicament i 
socialment, el corredor mediterrani, continuen en el ralentí. 
S’obra un torn de replica amb la regidora de Decidim Sra. Ita Espinosa,  que diu que 
sobte, contestant a l’equip de govern, que sempre un partit polític PSC-Som Castellar, que 
s’autodenomina d’esquerres, doncs que en temes ambientals, en temes conseqüències 
socials i econòmiques importants, doncs que sempre es mostri tant tebi i a vegades amb 
manca de radicalitat com a vegades requereixen certs temes, com en aquest cas és aquets, 
que té un impacte tant important en l’ambient i que afecta tant al canvi climàtic i que 
suposa una manca d’inversió en investigació en energies renovables, per tant, llàstima 
perquè evidentment amb aquest vot en contra, aquesta moció no tirarà endavant i sap molt 
greu que un partit com vostès que s’anomenen d’esquerres que no facin apostes series i 
radicals.
Intervé a continuació el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, i diu que tebis 
no, simplement intentem ser realistes en el context en el que ens troben, tots estem 
contents quan arriba el hivern i engeguem la calefacció de casa, i engeguem l’aigua calenta 
i surt aigua calenta, això té uns costos, i aquest costos s’han de mirar de minimitzar, 
convindrem tots que en aquest cas podríem estar en contra de la canonada de gas del 
MIDCAT, per tant en contra de gas, òbviament estaríem en contra de les centrals nuclears, 
podrien convenir, en un nom ideals les centrals nuclears no haurien existir, però 
malauradament el 20 o el 30 per cent de la energia  actual que consumim és energia 
nuclear, estaríem en contra de construir presses també, estem d’acord, inundar una vall de 
Pirineu per fer una central hidroelèctrica, és un impacte bestial sobre un paisatge, en un lloc 
concret, també estaríem en contra en el pla d’infraestructures eòliques de la Generalitat de 
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Catalunya, perquè veure un reguitzell de molins en una serralada fa un impacte important i 
a mes a mes posa en risc la fauna de la zona, sobretot els ocells. Òbviament si mirem 
Castellar del Vallès  com era fa 100 anys veuran que tot el que era Puig de la Creu i tot 
l’entorn no hi havia arbres, per tant, en teoria hauríem d’estar, en teoria, en contra d’ús de 
la biomassa, perquè ens quedaríem sense boscos. Evidentment també estem en contra 
d’incinerar residus com a font d’energia renovable, estem en contra de tot i segurament 
agafat cas per cas estaríem en contar de tots i tots estaríem d’acord, però arriba un 
moment que si no podem utilitzar cap d’aquestes font s d’energia el que es posa en crisis és 
tot el nostre model energètic i la nostra societat, estem d’acord. Per tant, nosaltres no és 
que no siguem tebis, és que mirem de ser objectius i pragmàtics i dir, és cert que no 
podem posar tots els ous en el  mateix cistell, és cert que les infraestructures energètiques 
han de tenir una consistència i s’ha de tendir a que la energia és consumeixi en el lloc de 
producció per evitar els transports i les pèrdues de transport i l’impacta que aquestes  
xarxes de transport tenen sobre el territori, estem d’acord, però el que és irreal es 
pretendre, perquè la energia no ho permet que tot funcioni a base d’energies renovables, 
ho canviem el funcionament del  teixit industrial de tot Europa i del nom occidental, ho hi 
ha determinades energies que no es poden emmagatzemar, així doncs, nosaltres no som 
tebis, simplement diem, s’han de potenciar les energies raonables,, doncs s’han de 
potenciar, s’ha de reduir la dependència energètica d’Europa i per tant de Catalunya, doncs 
s’ha de reduir, malauradament no tenim una font d’energia excepte la solar que ens vingui 
donada, doncs s’ha de potenciar, hi estem d’acord, i s’ha de potenciar el consum d’energia 
in situ, per reduir aquestes infraestructures, però la solució passa com deia per aquesta 
cistella, pretendre un futur sense nuclears es pot pretendre, però a hores d’ara s’haurà de 
treballar i desenvolupar molt més les tecnologies d’altres fonts d’energia per poder-ho dur  
a terme, però el cert és que en les circumstancies actuals aquestes infraestructures ens 
agradin o no son necessàries i el que hem de vetllar entre tots és perquè es facin ben fetes.
Pel PDeCAT, la regidora Sra. Bea Garcia,  intervé per dir que ahir la nostra candidatura a 
les eleccions del 21 de desembre va  organitzar una  interessant xerrada amb el doctor 
Josep Puig, sota el títol una Catalunya independent energèticament es possible, i en aquest 
espai varem ratificar que el model energèticament renovable i alternatiu és possible, de fet 
Dinamarca és un país amb bastant menys sol que Catalunya i que funciona des de ja fa 
anys el 100 per cent amb energies renovables. Alemanya ja ho és en aquest moments el 70 
per cent només d’energies renovables, és només una qüestió de voluntats, de creure-ho i 
de començar a invertir en projectes renovables i no en projectes de combustió fòssil com 
s’ha optat fins ara. De fet en el nostre país ja comencen a haver-hi petites iniciatives que 
tiren en aquest sentit, però això no serà possible si els municipis no som els primers en 
creure’ns-ho i en fer aquesta aposta. El nostra vot serà a favor de la moció.
També intervé el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC i diu que en el 2008 o 
2009 aquest Ajuntament va aprovar  la instal·lació de plaques solars fotovoltaiques en 
diversos equipaments municipals, o sigui nosaltres ens ho creiem, el que hem de ser 
conscients és que pretendre que tot el consum de totes les llars de Castellar es faci 
mitjançant aquest tipus d’energia, a hores d’ara és irreal, ens ho podem creure o no, la 
inversió que es necessita i també els pics de consum que tenim, per exemple als vespres 
vostès saben que la energia elèctrica no és emmagatzemable, per tant durant el dia 
perfecte la fotovoltaica, però durant la nit que és quan tot engeguem la llum em que ho 
hem de fer-ho?.
Per tant la interconnexió energètica  ahores d’ara, ens agradi o no és necessària i el que 
hem de vetllar és perquè els impactes d’aquestes infraestructures siguin els menors 
possibles i perquè en un futur no siguin necessaris, però tenir aquests plantejaments 
radicals que  em demanava la regidora de Decidim, és un brindis al sol.
Estem d’acord amb l’esperit de la seva moció, però en els termes en els quals es planteja 
nosaltres no els podem assumir.
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El regidor Sr. Josep M Calaf , ERC, intervé i pel que fa a la intervenció que ha fet el Sr. 
Canalis dir que tot i que es bastant defensable ho és més des d’un punt de vista d’un partit 
molt conservador. 
Estem dient en que allò en que s’inverteixi de cara al futur que en lloc d’invertir en coses 
que sabem que son molt contaminants que ho invertim en coses que son emergies mes 
netes, aquesta és la reflexió que fem. Per tant quan ens mirem el model energètic de l’estat 
espanyol sembla ser que penalitza clarament aquelles activitats o infraestructures que 
tendeixen a produir energia neta i en canvi destina recursos molt importants a coses 
d’aquest tipus que seran obsoletes en poc temps. Així doncs jo no seria pas tant agosarat 
d’afirmar que la societat catalana necessita aquesta infraestructura, però en qualsevol cas 
la impressió política que qualsevol persona pot tenir és dir  realment veiem que aquells 
esforços que s’haurien de fer per privat o primar l’energia neta s’estan fent amb energies 
contaminants i aquells esforços que es podrien fer per l’energia solar que ja esta una mica 
encaminada, s’han tirat enrere, per tant això si que és  un tema realment condemnable i si 
que seria un tema realment defensable des d’un punt de vista d’esquerra.
VOTACIÓ: LA PROPOSTA DE MOCIÓ NO FOU APROVADA 
Vots a favor:      DEU      (10) dels regidors ERC, Decidim Castellar  i PDeCAT
Vots en contra:   ONZE    (11) dels regidors Som de Castellar-PSC     
Abstencions :      CAP       

El Sr. Alcalde¸ pren la paraula per dir que segons sens ha informat en junta de portaveus 
la moció presentada pel grup municipal Decidim Castellar per impulsar l’economia social i 
solidària al municipi de Castellar del Vallès, es retira.

9.- Moció del grup municipal d’ERC en defensa de la unitat de les col·leccions del 
Museu Nacional d’Art de Catalunya i el museu de Lleida.-
El regidor Sr. Rafa Homet,  ERC, intervé per dir que han modificat la moció per tal 
d’afavorir el vot unànime d’aquest plenari. Tot seguit passa a fer-ne la defensa.

Després de la creació del bisbat de Barbastre-Montsó, que inclou 138 parròquies de la 
Franja que pertanyien al bisbat de Lleida, es van originar diversos litigis per la via judicial 
per l’art sacre procedent d’algunes d’aquelles parròquies dipositat en museus de Catalunya, 
i particularment de la ciutat de Lleida, que les institucions catalanes van recuperar i 
restaurar.
Algun d’aquests litigis és al voltant d’algunes de les obres d’art procedents del monestir de 
Santa Maria de Sixena conservades al Museu Nacional d’Art de Catalunya i al Museu de 
Lleida i que van ser adquirides legalment per la Generalitat de Catalunya i el Museu 
Nacional d’Art de Catalunya.
Atès que la Sentència 48/2015 de 8 d’abril de 2015 del Jutjat de Primera Instància i 
Instrucció número 1 d’Osca i el decret d’execució provisional 87/2015 de 24 de maig de 
2016 del mateix Jutjat, que han declarat nul·les les operacions de compravenda i han 
ordenat el trasllat de les obres abans del 25 de juliol al monestir de Sixena, fet que ha estat 
ratificat pel Tribunal Constitucional. 
Atès que la Generalitat de Catalunya, d’acord amb l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, la 
Llei de Museus (1990) i la Llei de Patrimoni Cultural Català (1993), ha d’actuar amb 
fermesa i contundència per protegir aquest patrimoni i garantir que es conservi al Museu 
Nacional d’Art de Catalunya i al Museu de Lleida, atès que les obres en qüestió formen part 
de la unitat de les seves col·leccions.
Atès que les obres afectades per aquest conflicte, formen part del Catàleg del Patrimoni 
Cultural Català i, per aquesta raó, no poden sortir del país sense l’autorització de la 
Generalitat de Catalunya, a qui les lleis esmentades obliguen a tenir cura d’aquest 
patrimoni.
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Atès que la suspensió de l’autonomia de Catalunya per l’aplicació de l’article 155 de la 
Constitució Espanyola ha suposat que la Conselleria de Cultura de la Generalitat no ha 
interposat recurs a l’última petició del jutge d’Osca per traslladar a l’Aragó les obres d’art de 
Sixena que es troben al Museu de Lleida i que el trasllat de les obres s’ha iniciat la matinada 
l’11 de desembre, fins i tot amb l’autorització de l’ús de la força si fos necessari per ordre 
judicial.
Atès que lliurar les obres i traslladar-les al monestir de Sixena implica no complir el marc 
legal establert per les lleis catalanes, a la vegada que posa en risc un patrimoni que es 
troba inscrit dins el Catàleg del Patrimoni Cultural Català.
Atès que el retorn de les obres contradiu l’esperit dels projectes museològics dels dos 
museus, però de manera especial el projecte de Lleida, en el qual, la Franja i centres 
religiosos com el monestir de Sixena o la catedral de Roda d’Isàvena, són elements 
imprescindibles d’un relat que aprofundeix en la història de la Corona d’Aragó i del territori 
històric del Bisbat de Lleida. Aquest patrimoni, a més, és una peça clau per explicar el 
context social i religiós d’unes parròquies i d’uns territoris units per l’entesa i 
l’agermanament al llarg dels segles, i que ara es volen presentar com a espais històrics 
separats.
Per tots aquests motius, els grups municipals d’Esquerra Republicana, Decidim Castellar i 
PDeCAT agafant com argumentari conjunt de la moció el  manifest que ha publicar el 
consejo ejecutivo d’ICOM España que és el  Comité Español del Consejo Internacional de 
Museos, i en que passa a fer-ne lectura.

“El Consejo ejecutivo de ICOM-España (Comité español del Consejo Internacional de 
Museos), órgano de dirección de esta organización no gubernamental que agrupa a 
profesionales y museos españoles, en relación con los recientes acontecimientos relativos a 
los bienes procedentes del Monasterio de Villanueva de Sijena, quiere manifestar que 
recibió solicitud del Museo Nacional de Arte de Cataluña (MNAC) en relación con las pinturas 
murales allí custodiadas, procediendo a enviar el pasado 9 de octubre un escrito con el 
tenor siguiente:
- “Que, como es bien sabido, cualquier movimiento o traslado de obras de arte frágiles por 
naturaleza o condición, pone a estas en riesgo, riesgo evitable si dichos movimientos se 
reducen a los estrictamente necesarios y definitivos. Los bienes patrimoniales y, en 
particular, los de características tan delicadas, deberían únicamente ser reubicados cuando 
se ha de salvaguardar su integridad y no cabe otro remedio y siempre que dicho traslado 
conlleve un emplazamiento definitivo o permanente que la salvaguarde.
- Que respecto a la ejecución provisional de la sentencia acerca de ese traslado, queremos 
mostrar nuestra preocupación sobre el hecho de que pueda efectuarse un movimiento de 
obras de arte tan delicadas sin contar aún con una sentencia firme (no recurrible) que 
asegure que dicho movimiento no habrá de revertirse.
- Que, lógicamente, no entramos en el fondo de la cuestión, que se halla bajo proceso 
judicial; siendo así que deberá entenderse como apropiada la solución que la justicia depare 
a este asunto”.
En relación con lo ocurrido el pasado 11 de diciembre en el Museo diocesano y comarcal de 
Lleida con motivo del traslado de bienes procedentes del Monasterio de Sijena, ICOM-
España quiere expresar lo siguiente:
- Que reiteramos la respuesta remitida al MNAC en lo relativo a las obras custodiadas en el 
Museo de Lleida.
- Que desaprobamos la forma en que se ha producido la entrega de los bienes, mediante la 
insólita entrada policial a altas horas de la madrugada en un Museo que ha ofrecido su 
colaboración para tal entrega desde el primer momento (como no podía ser de otra forma); 
así como lamentamos la triste imagen que se ha ofrecido de las administraciones y de los 
centros museísticos merced a los acontecimientos de esa jornada. En ese sentido, 
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queremos manifestar nuestro ánimo a todos los colegas y compañeros que se han visto 
envueltos en tan comprometida circunstancia.
- Por otra parte, asimismo lamentamos se haya producido una utilización mediática y 
política de este asunto hasta el extremo de ser convertido en bandera partidista o 
partidaria, relegando las certidumbres y requerimientos patrimoniales y museísticos a un 
plano secundario.
- Y consideramos penoso que, en ese contexto, la ciudadanía haya tenido que asistir a 
enfrentamientos y declaraciones contrapuestas y acaloradas cuestionando la profesionalidad 
de técnicos, colegas y museos sobre un asunto en que debieran prevalecer la cordura, el 
sosiego y las razones técnicas y legales, sin otras consideraciones espurias por ninguna de 
las partes.
Per tots aquests motius, els grups municipal d’Esquerra Republicana, Decidim Castellar i 
PDeCAT,  a l’Ajuntament de Castellar del Vallès proposa d’adopció dels següents
ACORDS:
PRIMER.- Denunciar l'actuació del Ministerio de Cultura, com a resultat de la suspensió de 
l’autonomia de Catalunya en aplicació de l’article 155 de la Constitució espanyola que ha 
suposat la inacció per defensar de forma decidida i clara la legalitat de les adquisicions de 
les obres d’art procedents del monestir de Sixena i la unitat de les col·leccions del Museu 
Nacional d’Art de Catalunya i del Museu de Lleida Diocesà i Comarcal.
SEGON.- Denunciar la vulneració de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del Patrimoni 
Cultural Català, Llei 17/1990 de Museus i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i reconèixer el 
paper de les institucions catalanes per la recuperació i restauració de les obres de Sixena.
TERCER.- Manifestar el suport al Museu de Lleida Diocesà i Comarcal i al Museu Nacional 
d’Art de Catalunya en la seva tasca de conservació, estudi i divulgació i, molt especialment, 
en la defensa de la col·lecció que ha permès articular un discurs ric i coherent sobre més de 
800 anys d’història de la Corona catalano-aragonesa.
QUART.- Notificar aquest acord a la Plataforma d’Entitats Culturals de Lleida, al Parlament 
de Catalunya, al Departament de Cultura de la Generalitat, al Museu Nacional d’Art de 
Catalunya, al Museu de Lleida Diocesà i Comarcal.

INTERVENCIONS
El regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, intervé i diu que per raons 
personals, que no venen al cas, des de fa alguns mesos, fins i tot anys, segueixo el conflicte 
de Sixena. Un d’aquests temes en el que, moltes vegades,  els sentiments s’imposen a la 
raó.
A l’any 2016 es va anunciar un principi d’acord entre la Conselleria de cultura de la 
Generalitat (dirigida en aquell moment pel Santi Vila, avui arraconat o arxivat en algun 
soterrani humit ), l’ajuntament de Sixena i la diputació general d’Aragó.
La felicitat va durar poc, el consell executiu de la Generalitat va desautoritzar al conseller i 
varem tornar a la via judicial i del conflicte.
Avui ens arriba una moció al ple municipal que ens genera sentiments contradictoris. Ja no 
per l’oportunitat o no de la proposta, si no per que compartim de forma absoluta alguna de 
les intencions i tenim alguns dubtes sobre altres.
Si la intenció de la moció és denunciar l’actuació del ministeri de cultura i del seu titular, 
que ha aprofitat de forma il·legítima l’article 155 de la constitució, renunciant a presentar 
recurs contra la resolució judicial i, encara més, violentat l’obligada neutralitat  del govern 
central en un conflicte entre comunitats, el nostre posicionament és del tot coincident amb 
el de vostès. Forçat un trasllat d’obres, material sensible, sense una sentencia definitiva, 
és, a part de les qualificacions anteriors,  irresponsable i arriscat.   
Però amb i sense 155 el conflicte continuarà i hem de fer possible una solució que ens 
permeti sortir del problema amb certes garanties. 
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Posar al mateix nivell de la denuncia,  la llei del Parlament del 93 o els projectes 
museològics, quan aquest són el motiu del litigi, no tenen la mateixa  força d’evidència i no 
deixa de ser la manifestació dels interessos d’una de les parts. Fer menció, a aquesta 
qüestió, en la moció em sembla més qüestionable .
Al mateix temps, fer servir la unitat de les col·leccions, com argument, també té poca 
consistència tenint en compte que les col·leccions estan a 150 kms una de l’altra, mentre 
que Sixena està a 60/70 km de Lleida 
Arribats aquí, volia compartir amb vostès unes reflexions que, segur, també hauran 
experimentat en alguna ocasió.
En el Brithis Museum, probablement uns del museus més atractius del mon, tenen una 
immensa sala dedicada als frisos del Partenon. 160 metres de baix relleus impressionants. 
Ben presentats i magníficament il·luminats. Després de superar l’efecte que produeix la 
seva visió i de desfruitar dels detalls, et preguntes si, realment, aquesta magnifica obra 
tenia que estar en aquest espai. 
El mateix sentiment es té al museu Bergamo a Berlín, que fins i tot han espoliat del seu 
nom a la ciutat turca originaria.
L’altar de Zeus és impressionant, és d’aquestes joies escultòriques que recordes sempre. En 
una sala propera del mateix museu, està  la porta Istar de la ciutat de Babilonia, la seva 
visió et genera un sentiment similar.
Realment aquestes obres d’art estan en el lloc adequat?
Acabo amb un últim exemple més llunyà i a la vegada més proper.
Al nord de Manhatan, al costat del Hudson, existeix un paratge, que sembla d’una altre mon 
i que et resulta tremendament conegut i familiar.
Els claustres de Manhatan es van construir, portant pedra a pedra, fent servir un important 
patrimoni procedent de les nostre comarques i del sud de França, especialment de sant 
Miquel de Cuixà, a prop del Canigó.
També allà vaig tenir la sensació que algú havia abusat de la debilitat dels altres  i que 
aquells monuments, magníficament instal·lats, no estaven al lloc adequat.
I per que tota aquesta història? Per arribar a la conclusió de que és possible que no tinguem 
tota la raó, que la gent de Sixena té el seus sentiments i les seves raons i que no podem 
actuar com els imperialistes alemanys o americans del començament del segle 20. 
Que tenim una història compartida i hem de ser capaços de trobar una solució que ens deixi 
mínimament satisfets a tots.  
Fa uns mesos el MNAC va fer una entrega d’una cinquantena d’obres a Sexena, suposo que 
les de menys valor, ja que estaven en un magatzem i no s’havien exposat mai.
Segur que vostès coneixen bé la col·lecció romànica del MNAC i hauran admirat al final del 
recorregut, les sales dedicades a Sixena i, de forma especial, les pintures de la sala 
capitular.
Aquest ha de ser el gran objectiu de la nostra defensa, no, no més, pel gran valor històric i 
artístic, també per la fragilitat d’una obra que ja ha estat fruit d’un canvi de superfície.
Nosaltres volien introduir un quart punt  a la moció, instant a l’acord entre les parts, que 
finalment no s’ha incorporat. No obstant vull fer una crida des de la meva intervenció. Ens 
convé l’acord, ens convenen posar les bases d’un futur compartit, tan compartit com va ser 
el nostre passat. 
Fruit de les converses mantingudes aquest dies amb els regidors d’ERC i de l’adaptació de 
la moció, si bé amb algunes reticències, el nostre vot serà positiu.  
En torn de replica el regidor d’ERC Sr. Rafa Homet, intervé i diu que amb el regidor Sr. 
González coincideix pràcticament en tot l’esperit i agraeix molt la seva reflexió perquè ens 
porta a una reflexió que ens hem fet tots, els frisos del Partenon i desprès si de cas ja 
anirem a Sant Miquel de Cuixà, que aquests museus exposen dues coses, exposen la 
mateixa història d’aquests llocs però exposen un altre tema molt important com és el 
colonialisme, seria el  British Museum es pot llegir de les dues maneres, es pot llegir com 
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aquelles col·leccions d’història de civilitzacions antigues i es pot llegir com una història del 
colonialisme.
Ens posaríem ràpidament d’acord, els frisos del Partenon jo crec que  és molt clar on han de 
ser, la col·lecció d’egiptologia del British Museum també ens posaríem ràpidament d’acord 
en que segurament el seu millor lloc és Egipte, però en aquest cas, aquí, no és una bona 
comparació, fer  la comparació d’aquest espolí colonialista amb les obres de Sixena al 
museu de Lleida  i al MNAC penso que no és ajustada,  penso que son característiques 
diferents i aniríem amb un altre debat molt més ampli, que penso que no és moment 
d’abusar de la paciència dels regidors i regidores d’aquest Ple i de la gent que ens pugui 
estar escoltant per la ràdio que seria la història de les vendes del patrimoni cultural al 
nostre país arreu del mon com seria el cas de Sant Miquel de Cuixà que trobem a Estats 
Units.
Per tant penso que no es encertada aquesta comparació  amb allò on puguem aquesta 
història del colonialisme sinó que aquí estem parlant de dues coses diferents i que 
compartim, és a dir, aquest concepte d’història compartida, jo segurament feria referència 
al països catalans, vostè segurament a l’antiga corona d’Aragó,  però pam a munt o pam  
avall estaríem parlant de la mateixa zona territorial i d’aquesta història compartida, 
d’aquesta unitat de relat, ja se que les distàncies on les que son però el MNAC té un relat, 
el museu de Lleida te un relat, Santa Maria de Sixena té un altre relat i que son 
interessants, per tant en aquí nosaltres no volíem posar tant de relleu les qüestions 
tècniques, que son llargues, profundes i que donen per relats molt rics i que per això hi ha 
tots els experts, conservadors i museòlegs i associacions del mon, sinó que volíem posar de 
relleu, sobretot, la vergonyant actuació del Ministerio de Cultura que per la força ha 
aprofitat un estat d’excepció encoberta com és l’aplicació anticonstitucional de l’article 155, 
per portar a terme una acció que entenem condemnable, és a dir, nosaltres el tema del 
diàleg no el vam acceptar, perquè entenem que entenem que en aquestes circumstàncies 
no es pot situar les dues parts en el mateix nivell de diàleg, quan una ha aprofitat una 
circumstància per poder fer l’ús de la força, per tant diguem-ne que aquí el diàleg sempre 
ha d’existir, però té un recorregut que no podríem posar en aquest cas, com no es podia 
posar amb el cas dels frisos del Partenon el mateix nivell. És evident que  s’ha d’arribar a 
un acord i nosaltres com sempre aquí i a tot arreu i en tot moment defensem els acords 
polítics. I fins i tot podríem arribar a acceptar que en un estat on existís la separació dels 
poders una resolució judicial seria l’últim extrem d’una resolució d’un pacte, diàleg o d’uns 
acords.
Per acabar agraeixo el vot afirmatiu que manifestaven.
El regidor Sr. Pepe González,  Som de Castellar-PSC, intervé i diu que és veritat que no és 
veritat que no és el mateix l’espoli del Partenon per part dels anglesos en un moment 
determinat de la història, però malgrat , perquè si al final els temes acaben en els tribunals 
és perquè les dues parts  es suposa que tenen raó, i si un jutge ha donat la raó a una de les 
parts que no és la nostra, probablement no  hem de pensar sempre que tota la raó serà 
nostra. Per això jo suggeria aquesta història que probablement ens hauríem d’esforçar-nos 
mes, i em va animar la proposta que va fer en el seu dia el conseller de Cultura, i pensava 
que potser s’havia arribat a un acord.
Val a dir que les coses han passat en un moment i circumstàncies molt peculiars, en l’any 
1923 Sixena es declara com un bé cultural per part de l’Estat, a partir d’aquest moment es 
suposa que no era disgregable  el que hi havia allà i que no es podia comprar ni vendre 
sense l’autorització. En l’any 36, algú en nom de la Generalitat va allà i se’n porta unes 
obres determinades que son les que tenim en aquest moment en MNAC i s’instal·len en la 
seva instal·lació actual en ple franquisme, segurament el franquisme ni se’n va assabentar, 
però s’ha de reconèixer una cosa, que una de les instal·lacions segurament de més prestigi 
del romànic del nom que tenim   instal·lada en el MNAC es va fer durant la dictadura i 
segurament això servirà també d’argument a la part contrària, a Sixena i a Diputació 

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001

Url de validació https://carpeta.castellarvalles.cat/validador

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

Jo
se

p
 C

o
le

ll 
V

o
lt

as
01

/0
2/

20
18

S
ec

re
ta

ri

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i G

im
én

ez
 R

en
o

m
01

/0
2/

20
18

A
lc

al
d

e

https://carpeta.castellarvalles.cat/validador?codigoVerificacion=d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001


General d’Aragó per argumentar considerant que això és una cosa factible. Ara be, jo penso 
que amb el que hem de donar la batalla absoluta i defensar-nos com sigui és en el tema del 
MNAC per sobre de tot.
Pren novament la paraula el regidor d’ERC Sr. Rafa Homet per recordar que a l’any 36 
aquest museu va ser incendiat pel comitè revolucionari del poble, i disposo d’una relació 10 
pàgines sobre patrimoni del mateix monestir venut desprès de la  declaració de bens però 
en tot cas debat que requereix de més temps i potser aquets no és el millor lloc per fer-ho, 
no obstant agraeixo les aportacions i les reflexions.
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT

10.- Assumptes sobrevinguts.- 

11.- Precs i Preguntes.-
Pel grup municipal d’ERC el seu regidor Sr. Ferran Rebollo, formula les següents 
preguntes:
1.- El passat ple del mes de juliol, des d’ERC, vam portar una moció que va ser aprovada 
per unanimitat a la modernització dels nostres polígons industrial, en el propòsit de 
presentar projecte dins la convocatòria endegada per la Diputació de Barcelona, en el Pla 
modernització dels Polígons.
En els acords es deia:
PRIMER.- Treballar a,b la comissió econòmica,m sector estratègics i polígons de la Mesa per 
a l’Ocupació i la Promoció Econòmica formada per ASEMCA, tècnics de l’Ajuntament i 
representants de les diferents formacions polítiques, per tal d’iniciar els estudis i la 
conseqüent confecció dels projectes de millora i modernització dels nostres polígons per 
presentar a la convocatòria Setembre 2017  i exercici 2018.
SEGON.- Recorre a la convocatòria de la Diputació de Barcelona, quan sigui oficial així com 
possibles altres vies de finançament.
Pregunta: En quina situació ens trobem??, i quines accions s’han fet al respecte??
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis ,  Som de Castellar-PSC tot dient que la situació és la 
següent: la Diputació va organitzar una sessió de presentació pública de la convocatòria del 
programa complementari de modernització dels polígons en data 30 d’octubre del 2017 
amb l’assistència de personal tècnic de l’Ajuntament, aquesta convocatòria és per un import 
de 30 milions d’euros distribuïts en dues anualitats a raó de 15 milions per cada 
convocatòria, 2018 i 2019 i dins de cada convocatòria hi ha dues tipologies de projecte, els 
projectes específics i els projectes integrals. Els projectes específics serien per exemple 
temes de clavejat de polígons, aparcament de camions , etc. Son exclusivament per una 
acció concreta  i els projectes integrals agrupen un seguit d’accions encaminades a 
l’adequació total dels polígons en dues accions han de tenir un clar component de 
desenvolupament econòmic i no purament urbanístic.
Els terminis que figuren en la primera convocatòria son: per a projectes especials fins el 12 
de gener de 2018 amb un termini d’execució de 18 mesos i que seria fins el 30 de juny de 
2019 i els integrals el 9 de març de 2018 i també amb un termini d’execució de 24 mesos 
fins el 2020.
El terminis de la segona convocatòria son molt similars i els costos dels projectes les 
despeses màximes han d’estar entre 100.000 euros i 1.000.000 d’euros.
En data 13 de novembre es va realitzar per part de l’Ajuntament una reunió  per tal 
d’analitzar la convocatòria, es va decidir descartar l’opció d’un projecte específic i es va 
pensar en un projecte integral perquè es considera més interessant i molt probablement en 
segona convocatòria ja que en la primera per qüestió de terminis i de definició del projecte 
no ho feia possible. A nivell d’organització es crearà un grup tècnic de treball amb personal 
de les àrees de Dinamització Econòmica, Urbanisme, Medi Ambient i Via Pública per la 
definició del projecte . Pels terminis  també es va veure molt just tenir-lo confeccionat de 
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cara al març de 2018, es considera més adient anar a segona convocatòria al tractar-se 
d’una concurrència competitiva per tal de cercar el màxim de punts possibles  en la 
confecció del projecte.
El dia 29 de novembre es va fer una reunió  amb ASEMCA per  informar i explicar aquesta 
convocatòria que passa inexcusablement per tenir la implicació dels agents econòmics del 
territori. ASEMCA també va veure oportuna la opció d’acollir-se a un projecte integral de 
tots els polígons i no participar en la convocatòria d’una acció especifica.
En la reunió es va mostrat l’interès i la seva implicació en el projecte però també van 
manifestar que ho volen fer acompanyat d’una patronal i en aquests moment s’està 
treballant perquè ASEMCA l’acompanyi una patronal alhora de participar en el projecte.
Les linies del projecte que s’estan treballant son entre altres: inventari dels desperfectes 
com asfaltat, il·luminació etc., senyalització i directori d’empreses, senyalització i 
identificació de carrers i punts d’interès, col·laboració amb el pàrking de camions amb 
temes de seguretat, anàlisis d’usos urbanístics, eficiència energètica, etcc.
Pel que fa a la segona pregunta dir que més enllà de les reunions que s’estan duen a terme 
s’està treballant en la detecció de les anomalies i desperfectes així com recollint diferents 
problemàtiques detectades per part de les empreses a través d’inspecció física i a també de 
la seva experiència i coneixement del polígon . Aquesta acció està prevista informar-la en la 
propera mesa d’ocupació en l’àmbit de dinamització econòmic.
Intervé el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC, per demanar explicacions del perquè no es 
presenta  a la primera convocatòria, i  també perquè en les reunions que s’han dut a terme no 
s’ha convocat a la resta de formacions polítiques de l’Ajuntament.
Intervé el regidor de Som de Castellar-PSC , tot dient que si no se’ls ha convocat és perquè 
la comissió encara no s’ha creat.  De fet el que s’ha dit es que crearia en el benentès que és 
necessita temps per confeccionar un projecte que tingui cara i ulls tenint en compte que 
anem a una concurrència competitiva amb altres municipis, per tant entenem que la 
precipitació de presentar-nos a la primera convocatòria no era idoni, però no dubtin que ens 
presentarem a la convocatòria i que també seran convocats alhora de treballar-hi.
Torna a intervenir el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC per dir que perdem una oportunitat 
interessant amb aquesta primera convocatòria, val a dir que la moció es va presentar el 
mes de juliol, és tanca  la convocatòria el dia 12 de gener, per tant crec que poder hi hauria 
hagut temps des de juliol fins aquesta data, com a mínim iniciar algun projecte o haver 
pogut formar aquesta comissió. Però be, aprofitem la segona convocatòria.
El regidor Sr. Rafa Homet, , ERC,  formula la següent pregunta:
Veïns de Can Font ens han alertat de diversos accions al carrer Sabadell i a l’‘Av. Can Font els 
darrers mesos. Pel que sembla el motiu és l‘excés de velocitat en aquests carrers en teoria de  
zona de 30.
Te previst aquest Ajuntament prendre mesures al respecte. I quines son??
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC.
En relació a les preguntes del Ple que fa ERC relatives a la presumpta gran quantitat 
d’accidents els darrers mesos al C/ Sabadell i a l’Avinguda de Can Font de la urbanització 
del  mateix nom, en el que s’assenyala com a causa l’excés de velocitat, els comunico que:

 A ambdós carrers, en els que ja ens havia comunicat l’associació de veïns que hi 
havia excés de velocitat, es van fer un seguit d’actuacions:
- En el carrer Sabadell: pintant les zones d’estacionament, pintant l’eix de la 

calçada, reforçant la senyalització de velocitat, instal·lant bandes reductores i 
efectuant alguns controls de velocitat.

- A l’Avinguda de Can Font:  pintant les zones d’estacionament, pintant l’eix de la 
calçada, reforçant la senyalització de velocitat, instal·lant un pas de vianants 
elevat.
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 Respecte del suposat gran nombre d’accidents en els darrers mesos, en tot el que 
portem d’any 2017, des de l’1 de gener fins el 17 de desembre, consten registrats 
per la Policia Local, dos accidents lleus (sense danys personals):

- Un accident a la cruïlla del carrer Sabadell amb el carrer Guinart (envestida 
lateral), el dia 16 d’octubre de 2017.

- Un accident a l’Avinguda de Can Font, núm. 17, en que un vehicle va envestir el 
mur perimetral d’un habitatge. 

Tot i que el nombre òptim d’accidents és 0, es considera que les mesures adoptades 
són suficients de moment.

Periòdicament se seguiran fent controls de velocitat amb el cinemòmetre.
El regidor d’ERC Sr. Rafa Homet,  intervé aclarir els termes de la pregunta i que son que els 
han alertat de diversos accidents i pel que sembla algun dels quals que no ha arribat amb 
comunicació a l’Ajuntament i el motiu de la velocitat , una qüestió merament especulativa i en 
cap cas he volgut posar la causa o el motiu.

Pel Grup municipal Decidim Castellar, la seva regidora Sra. Ita Espinosa, pregunta:
A la carretera de Sentmenat al nivell de la confluència amb la ronda Tramuntana, l’afluència de 
trànsit de motos a gran velocitat amb el conseqüent soroll, és molt elevada.
Igualment. en aquest mateix nivell, la visibilitat en sortir dels pàrquings de l’edifici és molt 
limitada. En aquest sentit, la velocitat, tant de motos com de cotxes augmenta el perill 
d’accident en aquet tram, ja que no hi ha cap mesura de controli l’excés de velocitat (s’han 
produït accidents com mostra el ram de flors instal·lat).
Tenim coneixement que hi ha demandes dels veïns sol·licitant mesures de seguretat a la 
confluència entre ronda Tramuntana i carretera de Sentmenat, concretament mesures per 
disminuir la perillositat i el soroll, com limitar i controlar la velocitat.
Preguntem:
1.- Si s’han estudiat o valorat aquestes demandes. En el cas que així siguin, detallin i il·lustrin 
l’estudi amb la corresponent documentació, com per exemple si s’ha mesurat el soroll amb un 
mesurador de decibels per detectar la contaminació acústica i si s’ha mesurat la velocitat amb 
un cinemòmetre per detectar excessos de velocitat.
2.- Si a partir de l’estudi realitzat  es contempla alguna actuació de millora de seguretat per 
disminuir la perillositat i el soroll, i de quin tipus, com per exemple radar o instal·lar reductors 
de velocitat.
3.- En el seu cas, per quina datat està prevista l’actuació.
Contesta el regidor de Som de Castellar-PSC, Sr. Aleix Canalis,  i fa lectura de l’informe 
tècnic:
En relació a les preguntes del Ple que fa DECIDIM relatives a l’afluència de trànsit de motos 
a gran velocitat amb el consegüent soroll, així com el presumpte excés de velocitat tant de 
motos com de turismes, manifestacions que ja ens va fer arribar una veïna de la zona, a la 
qual es va donar resposta el mes d’octubre, li trameto les següents respostes:

 Respecte de la zona concreta, es tracta d’una doble corba, senyalitzada amb 
velocitat màxima 30 (senyal pintat a la calçada en ambdós sentits), que no és fàcil 
fer-la a gaire velocitat.

 Respecte a possibles sorolls de les motos, durant els darrers anys són molt poques 
les motocicletes que fan soroll, producte de les campanyes que s’han fet. La major 
part de vehicles són scooters que no fan soroll i motos de gran cilindrada que 
tampoc sobrepassen els nivells. 
Aquest any però, s’ha detectat un grup de joves (4 o 5 motos), que efectivament 
feien més sorolls, però no se’ls ha pogut parar circulant per fer les mesures.

 Respecte de les mesures de velocitat, no és possible tècnicament fer-les en el punt 
descrit, ja que és una doble corba on no és possible instal·lar-hi el cinemòmetre.
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Tot i això s’han fet mesures de velocitat en el tram recte, anterior al punt (els anys 
2013 (24/10/2013), 2014 (07/03/2014) i 2016 (18/04, 11/05, 01/06 i 20/10), que 
ha donat com a resultat que d’un total de 740 vehicles que hi ha passat, 18 
sobrepassaven la velocitat permesa (representa un 2,43 %).
D’aquests, 13 circulaven entre 50 i 60 Km/h, 2 entre 61 i 65 Km/h, 2 entre 66 i 70 
Km/h i 1 entre 71 i 75 Km/h.

 Respecte del ram de flors que mencionen, es tracta d’un accident mortal d’un jove 
conductor d’un ciclomotor, l’any 2009.

Està previst seguir efectuant controls de velocitat periòdicament, per tal que no 
s’incrementi la velocitat.
Pel que fa al soroll dels ciclomotors, estudiarem la possibilitat d’efectuar una nova 
campanya de control de sorolls, de cara a la propera a la propera primavera, que és quan 
comencen a sortir.
La regidora Sra. Ita Espinosa, Decidim Castellar, demana aclariments al respecte ja que 
amb aquest estudi que s’han fet es destaca que hi ha un excés de velocitat, i a vegades fins 
i tot al doble. Hem entès que es prendran mesures al respecte, s’hi farà alguna actuació? 
Els veïns residents a la zona creuen que amb una petita elevació sembla ser que la velocitat 
evidentment queda reduïda i les motos ni podran accelerat.
El regidor Sr. Aleix Canalis,  Decidim Castellar, contesta que tant els sorolls i les velocitats 
son percepcions, nosaltres la administració hem d’actuar en base a dades objectives, les 
dades objectives que ens diuen la velocitat, ens diuen que no és un tram en el qual es corri 
excessivament excepte 18 vehicles, estem parlant d’un 2 per cent dels vehicles que han 
passat allà, segurament aquesta proporció seria equivalent a qualsevol carrer de la Vila, 
malauradament hi ha gent que no respecte la velocitat, però això no fa que s’hagin de 
prendre mesures  extraordinàries, i el que sí que s’ha de fer és per una banda establir més 
controls de velocitat, que això ja hem dit que en feríem mes, de fet l’any passat en vam fer 
4 només en aquest punt, i per altra banda pel que fa al soroll  el que sí que mirarem de fer 
més control de soroll de vehicles per acabar de detectar  a aquests 4/5 vehicles que tenim 
detectats i sabem qui son, de mirar de  treure’ls de circulació mitjançant una sonometria, 
així doncs, seguir fent prevenció perquè no es corri i entenem que la senyalització és 
l’adequada per la zona que és i les dades que ens aporten i per altra banda també fer 
campanyes de sonometria per tal d’eliminar aquests vehicles que fan mes soroll i molesten 
al veïnat.
Torna a intervenir la regidora Sra. Ita Espinosa, Decidim Castellar, intervé per preguntar  
quan es diu prevenció a que es refereix.
Li contesta el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, que prevenció bàsicament 
és fer campanyes de sensibilització, quan zones del municipi es fan estàtiques, en les que 
un policia esta mirant la velocitat en la que venen els cotxes, o es fan controls de veure 
inspeccions d’ITV, o controls de veure si els conductors condueixen amb el mòbil , aquestes 
campanyes que es fan periòdicament no son per buscar sancionar a les persones, sinó per 
sensibilitzar respecte un tema en concret.
Contesta la regidora Sra. Espinosa,  Decidim Castellar, que en tot cas son mesures a llarg 
termini.
El Sr. Canalis, Som de Castellar-PSC, diu que estem parlant de  700 vehicles, només 18 
van vulnerar la velocitat permesa.

Tot seguit la regidora Sra. Bet Tena,  Decidim Castellar, presenta el següent suggeriment:
Atès que el nostre Alcalde Sr. Ignasi Giménez va assistir a l’acte de campanya del partit 
socialista de Catalunya realitzat a Sabadell la setmana passada ocupant un lloc preferent a 
la primera fila de l’acte, suggeriment que el de nou militant del PSC Sr. Ignasi Giménez de 
la mateixa manera que va explicar a través e tots els mitjans la seva suspensió de la 
militància del PSC anuncií de la mateixa manera i a través dels mateixos mitjans que 

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001

Url de validació https://carpeta.castellarvalles.cat/validador

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

Jo
se

p
 C

o
le

ll 
V

o
lt

as
01

/0
2/

20
18

S
ec

re
ta

ri

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i G

im
én

ez
 R

en
o

m
01

/0
2/

20
18

A
lc

al
d

e

https://carpeta.castellarvalles.cat/validador?codigoVerificacion=d83a41f6dd3b4ef28f8a33ac31cdfcae001


aquesta suspensió ja s’ha acabat i que dona ple suport a Miquel Iceta, al partit socialista i a 
l’aplicació del 155. En cas contrari li demanem que anuncií i expliqui que vol dir suspendre 
la militància a  efectes pràctics, perquè sembla que aquesta paraula ha quedat buida.
Intervé el Sr. Alcalde per fer un suggeriment al grup de Decidim i a la seva persona Sra. 
Bet Tena, i és que els drets de participació política va costar molt en aquest país 
aconseguir-los,  votar en unes eleccions, poder formar part d’un partit polític, poder assistir 
a actes electorals, per tant el que li demanaria i li suggeria que vostè no posi en qüestió 
que qualsevol ciutadà pot participar de l’activitat política que ho consideri en qualsevol 
moment i especialment en campanya electoral ja sigui en un acte d’un partit polític o d’un 
altre, perquè intentar dir el contrari no té la paraula democràcia .
Insisteix la regidora de Decidim Castellar, Sra. Tena,  demanant al Sr. Alcalde que  en el 
seu moment va fer un anunci que suspenia la militància d’un partit i vostè va a un acte de 
partit, per tant demanem que no sens enganyi.

Abans de cloure l’acte, el Sr. Alcalde felicità les festes a tots els presents; fent extensiva la
felicitació Corporativa a tot el poble.

I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, faltant cinc minuts per un quart de deu de 
la nit, s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa digitalment en la data 
que consta en la signatura com a fedatari d’aquests acords, el Secretari, amb el vistiplau 
del Sr. Alcalde.
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